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LEVJI BONUS
Ob nakupu vozila Peugeot 

DO 2.500 €

PRIPOROČA  Poraba v kombiniranem načinu vožnje po WLTP ciklu: od 0 do 6,7 l/100 km. Izpuh CO2: od 0 do 153 g/km. Emisijska stopnja: EURO 6. 
Vrednost specifične emisije dušikovih oksidov NOx: od 0 do 0,0700 g/km. Emisije trdnih delcev: od 0 do 0,00091 g/km. Število delcev: od 0 do 2,69. Ogljikov dioksid (CO2) 
je najpomembnejši toplogredni plin, ki povzroča globalno segrevanje. Emisije onesnaževal zunanjega zraka iz prometa pomembno prispevajo k poslabšanju kakovosti 
zunanjega zraka. Prispevajo zlasti k čezmerno povišanim koncentracijam prizemnega ozona, delcev PM10 in PM2,5 ter dušikovih oksidov. Ponudba Levji bonus velja za 
fizične in prave osebe za vsa prodana (podpisana prodajna pogodba) in dobavljena vozila do 31. 8. 2023. Ponudba velja samo za vozila s termičnim motorjem za modele 
Peugeot 208 (2.000 EUR), Peugeot 308 (500 EUR), Peugeot 2008 (1.700 EUR), Peugeot 3008 (2.000 EUR) in Peugeot 5008 (2.500 EUR).

peugeot.si

RODEX d.o.o., Rova, Rovska cesta 2, 1235 Radomlje, tel. 01 729 92 00, www.rodex.si
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MLEKO ZA SONČENJE 
ZF 20
Mleko za sončenje s 
kakavovim maslom,  
200 ml.

OBLIŽI MASTER AID 
CUTIFLEX
Ščitijo pred vdorom 
vode in bakterij. 
Različne velikosti 
in količine.
Medicinski pripooček.

POTOVALNI KOMPLET 
SILVER CARE
Vsebuje potovalno zobno 
ščetko in zobni gel z 
okusom mete, 50 ml.

redna cena: 9,95 €

cena s Kartico zvestobe

7,96 €
2

POPUST: 
20 %

UŠESNI ČEPKI SWEDSAFE 
GLASBA / PLAVANJE
Preprečujejo vstop vode v ušesa, 
zmanjšajo glasnost motečih 
zvokov. Na voljo velikosti  
S (6-11 mm) in L (7-12 mm),  
1 par.
redna cena: 3,86 €

cena s Kartico zvestobe

3,09 €
1

POPUST: 
20 %

VESCIN GEL
Za nego 
utrujenih in 
težkih nog z 
escinom in 
mentolom, 
150 ml.
redna cena: 12,74 €

cena s Kartico zvestobe

10,19 €
3

POPUST: 
20 %

redna cena: 10,01 €

cena s Kartico zvestobe

8,01 €
2

POPUST: 
20 %

MAGNEZIJ 400 MG
Prehransko dopolnilo s sladilom 
vsebuje magnezijev citrat in riboflavin, 
v obliki zrnc za pripravo napitka, okus 
pomaranče in limete, 20 vrečk.
Prehransko dopolnilo ni nadomestilo za 
uravnoteženo in raznovrstno prehrano.

redna cena: 4,20 €

cena s Kartico zvestobe

3,36 € 1
POPUST: 
20 %

Veljavnost od 15. 6. do 28. 8. 2023www.lekarnaljubljana.si

Cene s popustom iz ZDRAVO - kataloga ugodnosti veljajo v enotah Lekarne Ljubljana, specializiranih prodajalnah LL VIVA (v okviru razpoložljivega 
asortimana) in v Spletni Lekarni Ljubljana na www.lekarnaljubljana.si izključno ob predložitvi Kartice zvestobe Lekarne Ljubljana ter zahtevanega števila 
jabolk zvestobe, sicer veljajo redne cene. Slike so simbolične, popusti se ne seštevajo. Ponudba velja od 15. 6. do 28. 8. 2023 oz. do prodaje zalog.

Za več informacij prelistajte nov katalog ugodnosti ali nas pokličite 080 71 17!
na brezplačno telefonsko številko 

izbrano iz kataloga ugodnosti

Čas za 
sprostitev 
in poletne 
čarovnije.

20%  
popust

ugodnost za imetnike Karti
ce
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Naslednja številka Rokovnjača bo izšla 
31. avgusta 2023; rok za oddajo član-
kov je 21. avgust 2023 do 12. ure. Članki, 
ki bodo poslani po tem roku, v aktualni številki ne 
bodo objavljeni. Svoje članke, dolge največ 1500 
znakov s presledki, pošljite po e-pošti na naslov: 
rokovnjac@lukovica.si. Sprejemamo le prispevke 
v elektronski obliki (word, PDF). Za več informacij 
pošljite sporočilo na zgoraj navedeni elektronski 
naslov.

ROKOVNJAČ je glasilo Občine Lukovica. Brezplačno ga prejemajo vsa gospodinjstva občine Lukovica; v.d. odgovornega urednika: Miha Ulčar; uredniški 
odbor: Gregor Berlec, Andreja Čokl, Viktor Jemec in Drago Juteršek; ustanoviteljica: Občina Lukovica, Stari trg 1, 1225 Lukovica, t: 01/729 63 00; jezikovni 
pregled: Anja Žabkar; spletna stran: www.lukovica.si; e-naslov: rokovnjac@lukovica.si; produkcija: IR IMAGE, Medvedova 25, Kamnik; trženje oglasnega 
prostora: IR IMAGE, Medvedova 25, Kamnik; naklada: 2.048 izvodov. Glasilo spada med proizvode, za katere se obračunava 5 % DDV (Zakon o davku 
na dodano vrednost, Uradni list RS, št. 13/11 – uradno prečiščeno besedilo s spremembami). Rokovnjač je vpisan v evidenco javnih glasil Ministrstva 
za kulturo RS pod zaporedno številko 1661 in v razvid medijev Ministrstva za kulturo RS pod zaporedno številko 380. Uredništvo si pridržuje pravico 
do krajšanja besedil glede na tehnične in materialne možnosti. Nenaročenih člankov ne honoriramo. Članki v rubriki pisma bralcev in politika niso 
lektorirani. Na naslovnici: Leseni "Ford T" Marka Kvedra na razstavi v Arboretumu Volčji Potok, foto: Viktor Jemec.

UVODNE BESEDE
Drage bralke, dragi bralci,
pred vami je nova številka Rokovnjača, 
ki vas bo pospremila v poletni čas z za-
nimivimi novicami iz Črnega grabna.
Naš tokratni osrednji gost je Milan Der-
nulovec, poveljnik Štaba Civilne zaščite 
Občine Lukovica, s katerim smo opravili 
pogovor o delovanju sistema zaščite in 
reševanja v občini Lukovica. Pogovor z 
njim je potekal dva dni pred vremensko 
ujmo, ki je zajela vzhodni del občine 
ter povzročila veliko škode na javni ob-
činski infrastrukturi in nepremičninah 
občanov. Ker so podnebne spremem-
be postale realnost, saj vse pogosteje 
občutimo posledice, je sistem zaščite 
in reševanja izjemnega pomena. Naš 
sogovornik nam je povedal, da sistem 
zaščite in reševanja v občini Lukovica 
deluje na visokem nivoju in da vsak 
član vedno prispeva svoj maksimum v 
danem trenutku, na kar je izredno po-
nosen. Pri tem je pomembno tudi, da 
vsak dan dokazujejo, da sistem, ki so 
ga vzpostavili, deluje in da se občanke 
in občani v naši občini počutijo varne. 
Naš sogovornik verjame, da bodo tudi 
v bodoče uspešno premagovali izzive in 
gradili boljše in varnejše okolje za vse.
V tej številki Rokovnjača si boste lahko 
prebrali tudi pogovor z Jožetom Pavši-
čem, tapetnikom, igralcem in piscem 
otroške knjige. Jože, ki je mladost pre-
živel v Rafolčah, je že pet desetletij član 
Šentjakobskega gledališča, letos pa je 
obeležil 1000. nastop, za kar je prejel 
posebno priznanje. Zanimiv sogovor-
nik, ki je že vse življenje predan kulturi, 
nam je zaupal tudi zgodbo o Rafolškem 
Pavlihi.
Še malo in začele se bodo poletne šol-
ske počitnice. To bo tudi čas oddiha. 
Tega si bomo privoščili tudi mi, saj bo 
naslednja številka Rokovnjača izšla šele 
konec meseca avgusta.
Naj bodo poletni dnevi polni potepanj, 
raziskovanja, branja, drobnih iskric in 
prijetnih druženj. Se ponovno beremo 
v avgustu!

Miha Ulčar
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S posledicami podnebnih sprememb se soočamo tudi v naši občini
Drage občanke, dragi občani,
podnebne spremembe so bile dolgo stvar prihodnosti, toda zdaj podnebje spreminjamo tako hitro, da prvič v zgodovini vidimo tudi 
posledice. Silovitejše nevihte in poplave, izrazitejši vročinski valovi, naraščanje morske gladine, suše, požari v naravi, taljenje ledenikov 
... S posledicami podnebnih sprememb se tako kot drugje po Sloveniji v zadnjem obdobju soočamo tudi v naši občini. V sredo, 7. junija 
2023, se je nad vzhodnim delom naše občine razbesnelo močno neurje, ki je poplavilo nekaj objektov in poškodovalo več cest, eno sta-
novanjsko stavbo na Učaku pa ogroža plaz. Zaradi odpravljanja posledic ujme so bile takoj aktivirane vse gasilske enote naše gasilske 
zveze. Skupaj je na intervenciji sodelovalo okrog 70 gasilcev, režijski obrat Občine Lukovica in pa prostovoljci z različno mehanizacijo.

Stanje na terenu sem si naslednji dan ogledala skupaj z namestni-
kom poveljnika Štaba Civilne zaščite Občine Lukovica in vodjo inter-
vencije Urošem Medičem. Na našo pobudo se je ogledu pridružil tudi 
predstavnik Hidrotehnika kot upravljavec vodotokov. Na terenu smo si 
ogledali škodo, ki jo je ujma povzročila na občinski javni infrastrukturi 
in na nepremičninah v lasti občanov. Ogledali smo si tudi plaz, ki ogro-
ža stanovanjsko stavbo na Učaku, in naročili geomehanika za strokov-
no mnenje. Na terenskem ogledu je bila tudi ocenjena škoda na občin-
ski javni infrastrukturi in na nepremičninah v lasti občanov. Isti dan so 
delavci režijskega obrata Občine Lukovica začeli odpravljati posledice 
neurja. Prav tako so bile na terenu tudi strokovne službe s področja 
gradbeništva in izvajalec, ki je že začel s sanacijo najbolj kritičnih točk.
Ob tej priložnosti bi se rada zahvalila našim gasilcem, članom Štaba CZ 
Občine Lukovica, ki so tudi tokrat pokazali srčnost in požrtvovalnost, ter 
vsem prostovoljcem, ki so s svojo mehanizacijo pomagali gasilcem in 
prizadetim občanom pri odpravljanju posledic ujme. Na Občini Lukovica 
se zavedamo, kako pomembno vlogo v naši lokalni skupnosti opravljajo 
gasilci ter vsi, ki so del sistema zaščite in reševanja, zato se bomo še na-
prej trudili, da bodo imele vse naše enote, ki so del civilne zaščite, ustre-
zne pogoje za svoje delo, saj se lahko le dobro opremljene in usposoblje-
ne enote uspešno spopadajo z naravnimi in drugimi nesrečami.
Me pa izjemno veseli, da se v naši sredini še vedno najdejo mladi, ki 
se odločijo, da se bodo vključili v gasilske vrste, postali gasilci ter svoj 
prosti čas namenili prostovoljstvu in humanitarnemu udejstvovanju. 
Konec meseca maja je potekala podelitev priznanj in činov, ki jih je pre-
jelo 17 novih gasilcev pripravnikov, ki so uspešno zaključili tečaj, ki je 
potekal v organizaciji GZ Lukovica. Na slavnostni podelitvi priznanj in 
činov sem novim gasilcem pripravnikom čestitala za uspešno opravljen 
tečaj, ki so si ga nedvomno zaslužili s trdim delom in odrekanjem. Zaže-
lela sem jim veliko uspehov na nadaljnji poti, ki so si jo izbrali. Prav tako 
sem se zahvalila vodstvu GZ Lukovica, vsem predavateljem in mentor-
jem za uspešno izvedbo tečaja in ves trud, ki ga vložijo v to, da uspešno 
izobražujejo in usposabljajo nove rodove naših gasilcev.
V naši občini je kar nekaj tradicionalnih prireditev in dogodkov, ki priva-
bijo posameznike tudi iz drugih občin. Med njimi je Šraufov spominski 
pohod, ki ga že četrt stoletja organizira Športno društvo Krašnja. Pohod 
poteka v spomin na slovensko alpinistično legendo, gorskega vodnika 
in reševalca Staneta Belaka – Šraufa, ki je bil pred tragično smrtjo reden 
gost na različnih dogodkih in dolgoletni prijatelj Športnega društva 
Krašnja. Letošnji pohod je potekal v drugi polovici maja, zaključka pa 
sem se udeležila tudi sama. Ob tej priložnosti se zahvaljujem organiza-
torjem, še posebej pa predsedniku Športnega društva Krašnja Marjanu 
Štruklju, ki prizadevno skrbi, da je ta tradicionalni pohod, ki poteka po 
dveh trasah naše prelepe občine, na sporedu vsako leto.
V drugi polovici maja je v organizaciji GZ Lukovica v Gasilskem centru 
Blagovica potekal posvet za članice GZ Litija, GZ Lukovica, GZ Moravče, 
GZ Mengeš in GZ Šmartno pri Litiji. Na povabilo predsednice Komisije za 

članice Regije Ljubljana III. Marte Moneta sem zbrane udeleženke poz-
dravila in nagovorila v uvodu posveta, na katerem so obravnavali kar ne-
kaj večjih gasilsko-reševalnih intervencij doma in v tujini. Obenem pa je 
bila to tudi priložnost za druženje in spoznavanje naše občine.
V organizaciji AMD Lukovica je konec meseca maja potekalo srečanje 
upravnih odborov AMD Dravograd, Murska Sobota, Kočevje in Lukovi-
ca. Na povabilo sem se srečanja udeležila tudi sama in pozdravila ter 
nagovorila udeležence, prav tako sem jim predstavila našo občino. Je 
bilo pa na srečanju zelo lepo prisluhniti predstavitvi delovanja in uspe-
hov teh društev, ki se tako kot AMD Lukovica trudijo z organizacijo tek-
movanj in ozaveščanjem na področju cestno-prometnih predpisov za 
odrasle in otroke. Udeleženci srečanja so si v nadaljevanju ogledali tudi 
nekatere znamenitosti naše občine.
Društvo upokojencev Lukovica je konec meseca maja organiziralo sre-
čanje z okoliškimi društvi upokojencev. Srečanja se je ob moji odsotno-
sti udeležil podžupan Vinko Dragar.
Na poligonu Avto Kveder v Lukovici je v začetku meseca junija poteka-
lo odprto državno prvenstvo Slovenije v trialu “Velika nagrada Lukovice 
2023” z mednarodno udeležbo, ki so jo pripravili prizadevni člani AMD 
Lukovica. Dirka v trialu je bila za gledalce prava atrakcija, saj so morali 
tekmovalci z motorji pokazati vse svoje znanje in spretnosti. Na koncu 
dirke sem najuspešnejšim tekmovalcem podelila pokale.
25. junija praznujemo dan državnosti in se spominjamo dogodkov iz 
leta 1991, ko smo Slovenke in Slovenci izpolnili svoje večstoletne sanje 
in dobili lastno državo. Najpomembnejši državni praznik, ki je Slovenijo 
umestil ob bok suverenim in samostojnim narodom z lastno državo, 
si zasluži globok poklon. Naša država je samo naša in čeprav preživlja 
mnoge preizkušnje in nove pasti nevarnih stranpoti, smo ji hvaležni za 
vse, kar nam daje. Država je naša skupna skrb in naša skupna usoda. V 
teh letih samostojnosti se je zgodilo veliko dobrih stvari, pa tudi nekaj 
slabih, ki jih nismo ne želeli in tudi ne pričakovali. Zato nas kratkotrajni 
uspehi ne smejo uspavati, prav tako nas neuspehi ne smejo zaustavi-
ti. Zavedati se moramo, da smo vsi odgovorni za prihodnost Slovenije. 
Res je, da je odgovornost primarno vedno individualna, pa vendar vsak 
nosi svoj del odgovornosti tudi za stanje v naši družbi. Bivanje v demo-
kratični državi terja veliko mero strpnosti, medsebojnega sprejemanja 
in predvsem spoštovanja drugačnosti. Zato bi bilo pomembno, da bi 
Slovenci ponovno začeli graditi na skupnih temeljih, spoznanjih in na 
dejanjih, ki nas združujejo in so nas združevala ob osamosvojitvi.
V Občini Lukovica dan državnosti vsako leto praznujemo s ponosom. 
Tudi letos pripravljamo slovesnosti, s katerimi bomo počastili našo 
državo. Praznovali bomo v četrtek, 22. junija 2023, najprej s svečanim 
dvigom zastave ob dnevu državnosti na Mali Lašni pred pomnikom 
Lokvanj, nato pa nadaljevali z osrednjo občinsko prireditvijo, ki jo pri-
pravljamo skupaj z OŠ Janka Kersnika Brdo. Poleg praznovanja dneva 
državnosti bomo obeležili tudi zaključek šolskega leta, čestitali vsem 
učencem za uspešen zaključek šolskega leta, podelili nagrade najbolj-
šim učencem ter vsem zaželeli lepe počitnice. Ob tej priložnosti vas, 
drage občanke in občani, vabim, da se nam pridružite na praznovanju.
Še malo in zakorakali bomo v poletni čas, ki se ga najbolj veselijo učen-
ci, dijaki in študenti, saj se bodo zanje začele težko pričakovane poletne 
počitnice. Dragi učenci, dijaki in študenti, želim vam, da v prihodnjih 
dneh uspešno opravite še svoje zadnje šolske in študijske obveznosti, 
da boste poletne počitnice preživeli brezskrbno in sproščeno. Naj bodo 
počitniški dnevi topli, brezskrbni, polni lepih dogodivščin in razisko-
vanj, naj bodo polni lepih trenutkov, pristnih pogledov, drobnih iskric 
in prijetnih druženj. Uživajte v zasluženem poletju.
Poletnega časa se veselimo tudi odrasli, saj večina izmed nas počitnice 
načrtuje poleti. V tem času se bo malce umiril naš hiter tempo življenja, 
ki ga bomo posvetili sprostitvi in našim najdražjim. Drage občanke in 
občani, izkoristite poletni čas za svoje najdražje in sprostitev v naravi. 
Želim vam lep poletni oddih, ki naj vas napolni z novo energijo, s katero 
boste lažje vstopili v nove izzive.

Vaša žUpanja
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Nov primer vandalizma!
V preteklem letu so bila uničena stekla na avtobusni nadstrešnici 
Učak v bližini Trojan. Občina Lukovica je naročila zamenjavo razbi-
tih steklenih panelov.

Dobrih 14 dni po končanem popravilu se je vandalizem ponovil, rezul-
tat je viden na fotografijah. To pomeni dodatnih 2.500,00 EUR nepo-
trebnih stroškov za Občino Lukovica. Skupni strošek menjave stekel 
pomeni eno popolnoma novo avtobusno nadstrešnico. Sprašujemo se, 
ali je bilo treba razbiti stekla in povzročiti dodatne stroške Občini?

Občinska UpraVa

OBVESTILO ZA JAVNOST
Vse zainteresirane občane obveščamo, da je županja Občine Lukovica 
dne 30. 5. 2023 sprejela SKLEP O SPREJEMU STALIŠČ DO PRIPOMB IN 
PREDLOGOV JAVNOSTI NA DOPOLNJEN OSNUTEK ODLOKA O OB-
ČINSKEM PROSTORSKEM NAČRTU OBČINE LUKOVICA IN NA OKOLJ-
SKO POROČILO ZA OBČINSKI PROSTORSKI NAČRT OBČINE LUKOVICA.

Stališča do pripomb in predlogov javnosti so na vpogled pri pri-
stojni službi Občine Lukovica, Stari trg 1, 1225 Lukovica, dostopna 
pa so tudi na spletni strani Občine Lukovica: www.lukovica.si.

Občinska UpraVa

Na podlagi 3. člena Pravilnika o uporabi Sončne dvorane 
Lukovica (Ur. vestnik Občine Lukovica, št. 8/21 in 5/22) 

Občina Lukovica objavlja

JAVNI RAZPIS
ZA UPORABO SONČNE DVORANE LUKOVICA

ZA SEZONO 2023/2024
Športna društva, klube in druge zainteresirane uporabnike večna-
menske športne dvorane – Sončne dvorane Lukovica (v nadalje-
vanju: dvorana) vabimo, da oddajo vlogo za uporabo dvorane za 
sezono 2023/2024. 
 
1. V dvorani so možne vadbe, treningi, rekreacije za športna društva 

in klube ter organizirane skupine, in sicer od ponedeljka do petka 
predvidoma od 16.30 do 21.30. Dvorano je ob sobotah in nedeljah 
na podlagi pisne vloge možno uporabiti tudi za tekmovanja in pri-
reditve.

2. Dvorana se zainteresiranim uporabnikom oddaja v uporabo za 
športno rekreacijo društev, tekmovanja in izvedbo prireditev. Dvo-
rana se odda v uporabo glede na prioritetni vrstni red, določen v 
4. členu Pravilnika o uporabi Sončne dvorane Lukovica (Ur. vestnik 
Občine Lukovica, št. 8/21 in 5/22).

3. Vlogi za uporabo Sončne dvorane Lukovica za sezono 2023/2024 
in za uporabo Sončne dvorane za prireditve in tekmovanja sta ob-
javljeni na spletni strani Občine Lukovica https://www.lukovica.si/. 
Rok za oddajo vloge je 16. julij 2023 oziroma do zapolnitve vseh 
prostih terminov. Vlogo je treba poslati na naslov: Občina Lukovi-
ca, Stari trg 1, 1225 Lukovica, ali na e-pošto: info@lukovica.si.

4. Cene za uporabo dvorane so določene s sprejetim Sklepom o 
določitvi cene za uporabo Sončne dvorane Lukovica, št. 013-
0002/2022 z dne 11.8.2022, ki je bil objavljen v glasilu Rokovnjač. 
št. 6 z dne 25.8.2022 in na spletni strani Občine Lukovica.

Na osnovi pregleda prejetih vlog bo občinska uprava Občine Luko-
vica pripravila urnik uporabe dvorane in obvestila vse vlagatelje, po 
elektronski pošti, ki bo navedena na vlogi. Uporabniki dvorane bodo 
z Občino Lukovica sklenili pogodbo o uporabi dvorane. Najkrajše ob-
dobje uporabe dvorane je od 1.10.2023 do 31.3.2024 z možnostjo 
podaljšanja na podlagi sklenjenega aneksa.

Datum: 15. 6. 2023 
Številka: 3528-0045/2023-1

žUpanja

Mag. Olga Vrankar, l. r.
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Predstavitev Krajevne skupnosti Blagovica
Krajevna skupnost (KS) Blagovica obsega 16 naselij: Blagovico (102 prebivalca), Gabrje pod Špilkom (35), Golčaj (0), Jelšo (47), Kor-
pe (29), Mali Jelnik (59), Podsmrečje (42), Prevoje (20), Prilesje (16), Spodnji Petelinjek (17), Veliki Jelnik (22), Vošce (54), Vranke (11), 
Zgornje Loke (108), Zgornji Petelinjek (26), Zlatenek (49). Skupno v KS Blagovica biva 637 prebivalcev (Statistični urad RS, 2021).

KS Blagovica je bila ustanovljena na zboru volivcev 25. marca 1964. Prvi 
predsednik je bil Janez Omahna, nato Stane Žavbi, od marca 1971 pa 
Slavko Ravnikar. Po uvedbi delegatskega sistema in po reorganizaciji 
krajevnih skupnosti je bil leta 1983 spet izvoljen S. Ravnikar. V podob-
nih vlogah sta sledila še Jelka Markovšek in Alojz Kramar. Krajevni urad 
so vodili še Miha Požar, Mitja Beguš, Anica Štrukelj in Marinka Jerin 
(Stane Stražar, Črni graben, 1985), v Republiki Sloveniji pa so se zvrstili 
predsedniki Alojz Ravnikar, Franc Barlič, Zdravko Prašnikar, Janez Bur-
keljca, Primož Dežman, Anton Pogačar, Aleš Podbelšek in Zdravko Sla-
par ter aktualna predsednica Sonja Urankar. Vsak je v svojem mandatu 
pripomogel k razvoju krajevne skupnosti. 
Njihova realizacija načrtov se vidi v asfaltiranih cestah, kjer bo treba še 
povečati varnost v prometu. V središču Blagovice je lepo urejen prostor 
za odpadke, do vseh gospodinjstev je bila napeljana telefonska pove-
zava, zgrajenih je bilo več objektov – nova osnovna šola, parkirišče, mr-
liška vežica, nov gasilski center, kolesarnica, tribuna, igrišče za igranje 
odbojke in košarke, v Petelinjku so dobili nov most. V vsaki vasi pa so 
se izvajala tudi manjša infrastrukturna dela (škarpe, kanalete, javna raz-
svetljava, ureditev rečne struge ipd.).

Zadnja leta je v Blagovici zopet zaživela tudi trgovina – kmetijska za-
druga, ki so jo krajani zelo pogrešali. Nekoč sta obe panogi delovali 
samostojno (trgovina v starem gasilskem domu, kmetijska zadruga pa 
v stari šoli). Dolga leta je v Blagovici samostojno delovala tudi pošta. 
Storitev je ob njenem zaprtju prevzel bencinski servis Petrol.

V krajevni skupnosti deluje šest društev (Društvo podeželskih žena Bla-
govica-Trojane, DPŽ Blagovica -Trojane, sekcija mladinke, Prostovoljno 
gasilsko društvo Blagovica, Rdeči križ Blagovica, Planinsko društvo Bla-
govica in Podeželsko društvo Blagovica).
Večina krajanov je včlanjena vsaj v enega ali več društev, ki med seboj 
dobro sodelujejo. Podeželske žene skrbijo predvsem za pogostitve na 
občinskih in krajevnih dogodkih, organizirajo kuharske tečaje in izlete 
ter se udeležujejo tekmovanj. Rdeči križ skrbi za udeležbo na krvodajal-
skih akcijah, srečanja starejših krajanov in spodbuja krajane k posluša-
nju predavanj o zdravju. Gasilsko društvo ima v Blagovici največje števi-
lo članov. V 80-letnem delovanju je društvo doseglo veliko priznanj na 
področju občinskih, regijskih in državnih tekmovanj. Gasilci poleg pri-
marne dejavnosti – pomoč krajanom ob intervencijah – pomagajo tudi 
pri prevozu vode in organizaciji veselic ter drugih srečanj. V krajevni 
skupnosti sta aktivna tudi planinsko društvo, ki ob občinskem prazniku 
v mesecu septembru organizira pohod Blagovica–Špilk ter skrbi za ure-
ditev planinskih poti, in podeželsko društvo, ki tradicionalno vsako leto 
prireja tekmovanje v nogometu in prvomajsko kresovanje.

Šola z novo trgovino.

Obnovljen gasilski center.

Nova mrliška vežica.

Pogled na Blagovico s ceste na Vranke.
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Blagovica ni ravno turističen kraj, vendar sta vsem znani izletniški točki 
Golčaj (690 m) in Špilk (956 m).
V zimskem času je najbolj obiskan tradicionalni pohod Golčaj–Špilk, ki 
ga organizira Planinsko društvo Blagovica.
Z letošnjim letom je predsedniške dolžnosti prvič prevzela ženska 
– Sonja Urankar. Skupaj s tajnico Karin Smrekar sta prevzeli finančna 
poslovanja, podpredsednik je Mitja Vajde, ostali svetniki so še Tomaž 
Kraševec, Anton Pogačar, Leon Lavrič in Urška Korošec.
Predstavniki KS so izdelali načrt dela, ki zajema nekaj projektov, ki na iz-
vedbo čakajo že kar nekaj let. Želeli bi postaviti in urediti pločnik, osve-
tliti ter urediti prehoda za pešce v vasi Spodnji in Zgornji Petelinjek, 
postaviti table za vasi Podsmrečje in Spodnji Petelinjek ter kategorizi-
rati ceste proti objektu Zlatenek 9.  V načrtu, ki so si ga zadali v novem 

mandatu in ga peljejo še od predhodnikov, je tudi širitev pokopališča 
in zamenjava obstoječe ograje, sanacija ceste Blagovica–Vranke, sana-
cija ceste do vasi Korpe, sanacija ceste Blagovica–Zlatenek, namestitev 
igral, klopi in košev za smeti v središču Blagovice, ki so še kako potrebni. 
Želja nekaterih krajanov je, da bi se pri šoli naredilo tudi ležeče policaje 
za boljšo varnost otrok. Največji problem v Blagovici, ki ovira napredek 
in sanacijo, je, da je veliko stavb pod spomeniškim varstvom in se zada-
ni projekti vlečejo že leta in leta (pokopališče, stara krajevna skupnost). 
Prav tako že leta čaka projekt menjave zemljišča z Razvojnim zavodom.
Veliko je želja krajanov KS Blagovica, vendar krajevna skupnost sama 
nima dovolj finančnih sredstev, zato apelira na pomoč občine.
V bodoče se bodo, tako kot njihovi predhodniki, še naprej trudili, da bi 
bili omenjeni načrti končno realizirani.

besedilO in fOtO: ViktOr jeMec

KMETIJSKA ZADRUGA CERKLJE Z.O.O.
Slovenska cesta 2, 4207 Cerklje
Tel: 04/252 90 10, info@kzcerklje.si , www.kzcerklje.si
Spremljajte naše aktivnosti tudi na naši facebook strani.

Trgovina BLAGOVICA,
Blagovica 10, tel: 041/370-437

Trgovina MORAVČE,
Vegova ulica 7, tel: 01/834-56-84

VSE ZA KMETIJO, DELAVNICO, DOM IN VRT

14. februar – VALENTINOVOa Semenski krompir

VSE ZA PAŠNIŠTVO 
pašni aparati, baterije, izolatorji, količki, 

žice, trakovi, zvonci, …

VSE ZA VLAGANJE
bogata izbira

PRIPOMOČKI ZA 
ZALIVANJE VRTA

cevi, priključki za zalivalne cevi, 
zalivalke, ...

LESNO OGLJE
cena od 5,29 € dalje (za 3 kg)

SADIKE ZELENJAVE IN ZELIŠČ
solate, sivke, rožmarin, meta, …

Najstarejša cerkev v Črnem grabnu z najstarejšim zvonom in poslikanim lesenim kasetiranim stropom.
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Milan Dernulovec, poveljnik Štaba Civilne zaščite Občine 
Lukovica: Preventiva, izobraževanje in sodelovanje so ključ!
Eden izmed letošnjih prejemnikov priznanja Občine Lukovica, ki se tradicionalno podeljujejo ob občinskem prazniku v mesecu septem-
bru, je tudi poveljnik Štaba Civilne zaščite Občine Lukovica gospod Milan Dernulovec iz Šentvida. S svojim prizadevnim delom si je pla-
keto Občine Lukovica, za katero mu iskreno čestitamo tudi v našem uredništvu, nedvomno zaslužil. Triinpetdesetletni Milan je poročen 
oče dveh hčera, ki že vse življenje glavnino svojega prostega časa posveča gasilstvu in aktivnostih v okviru civilne zaščite v naši občini. 
Po poklicu sicer strojni mehanik zdaj že sedemindvajseto leto dela na Veleposlaništvu Republike Poljske v Ljubljani. V okviru svojega 
delovnega mesta je leta 2003 prejel tudi visoko, častitljivo odlikovanje Republike Poljske – Srebrni križ Republike Poljske, ki mu ga je ob 
obisku Ljubljane vročil takratni poljski predsednik Aleksander Kwaśniewski

Gospod Milan, kako se je začela vaša zgodba, kar se tiče vaših ak-
tivnosti v gasilskih vodah?
V gasilsko organizacijo sem se vpisal daljnega leta 1979. Za gasilstvo 
me je navdušil pokojni stric, ki je bil hkrati tudi moj mentor. V vseh teh 
letih mojega gasilskega udejstvovanja sem opravljal različne funkcije 
tako v gasilskem društvu kot tudi na Gasilski zvezi Lukovica. Trenutno 
v društvu opravljam funkcijo namestnika poveljnika PGD Prevoje. Še 
vedno se z velikim veseljem udeležujem sleherne gasilske vaje, saj iz-
jemno uživam v predajanju svojega znanja in izkušenj našim mlajšim 
gasilskim generacijam.
Menim, da je silno pomembno predajati svoje znanje mladim rodo-
vom, saj brez usposobljene mladine gasilstvo na Slovenskem nima 
svetle prihodnosti.
Poveljnik Štaba Civilne zaščite Občine Lukovica sem postal konec leta 
2019, le nekaj mesecev pred razglasitvijo epidemije covida-19. V tem 
času sem bil nepričakovano soočen z izjemno zahtevnimi izzivi, saj se 
moderna zgodovina še ni srečala s podobno situacijo. Nihče namreč 
ni imel predstave o tem, kako se bo situacija razvijala naprej. A ko se 
danes časovno ozrem nazaj, ugotavljam, da pravzaprav niti ne bi prav 
veliko spremenil, kar se tiče naših takratnih odločitev. Zavedam se, da 
nekatere odločitve niso bile vedno všeč našim občanom, vendar smo 
vselej sledili enemu in edinemu cilju – preprečevanju širjenja virusa. 
Naše poteze so bile sprejete na podlagi strokovnih smernic in, kot reče-
no, s ciljem zaščititi zdravje in varnost naše skupnosti. 

Širom občine je vselej moč slišati obilico pozitivnih besed in po-
hval na račun dela naše lukoviške civilne zaščite, kar je vsekakor 

najboljši indikator o odličnosti izpolnjevanja tega plemenitega 
poslanstva. Kot ste dejali, pred štirimi leti ste prevzeli mesto po-
veljnika Štaba Civilne zaščite Občine Lukovica. Kakšen je vaš po-
gled, vaša ocena na delo Civilne zaščite Občine Lukovica v obdo-
bju vašega dosedanjega, štiriletnega poveljevanja?
Ocenjevanje lastnega dela je vedno nehvaležna naloga, zato to raje 
prepuščam drugim. Vendar pa lahko z gotovostjo povem, da vsak član 
vedno prispeva svoj maksimum v danem trenutku, na kar sem izjemno 
ponosen. Izredno sem vesel pohval občank in občanov na račun naše-
ga dela, vendar želim poudariti, da mi predstavljamo le del vseh služb 
v širokem sistemu zaščite in reševanja, ki je v občini Lukovica odlično 
organiziran. Ob tem bi se rad zahvalil vsem članom štaba civilne za-
ščite za njihovo predanost pri delu, prav tako vsem prostovoljcem in 
gasilskim enotam, ki skupaj s koordinacijo z občinsko upravo tvorijo 
»hrbtenico« sistema zaščite in reševanja pri nas. Kar se tiče omenjene-
ga sistema zaščite in reševanja, smo se v preteklosti soočali z izzivi pri 
izdelavi njegovih ocen ogroženosti in načrtov, vendar smo sedaj uspe-
li večino teh dokumentov uspešno pripraviti. Vsi ti dokumenti so zdaj 
javno objavljeni na spletni strani Občine Lukovica in so dostopni vsem, 
ki imajo željo vpogleda vanje.
Na nas pa je, da vsak dan dokazujemo, da sistem, ki smo ga vzpostavili, 
deluje in da se naše občanke in občani v naši občini počutijo varne. 

Kot marsikje drugje so tudi pri vašem poslanstvu zelo pomembni 
timski duh, sodelovanje, brezhibna koordinacija. Nam lahko na 
kratko predstavite vaše najožje sodelavce?
Štab civilne zaščite na predlog poveljnika civilne zaščite imenuje žu-
pan/županja, ki izda tudi sklep o njihovem imenovanju. V trenutni se-
stavi Štaba Civilne zaščite Občine Lukovica so ob moji malenkosti še 
Gašper Bergant, ki opravlja funkcijo namestnika poveljnika, ter člani 
štaba: dr. Marjan Loboda, Irma Markovšek, Boštjan Tekavc, Uroš Medič, 
Jure Jamšek in Katka Bohinc. Vsak izmed njih ima ustrezna strokovna 
znanja ter organizacijske in vodstvene sposobnosti.

Zadnja leta se globalno gledano »marsikaj dogaja«. Najprej pan-
demija covida-19 in zdaj še vojaški spopad med Rusijo in Ukrajino. 
Koliko sta ti dve zadevi vplivali na ustaljeno delo lukoviške civilne 
zaščite? Kar se tiče epidemije covida-19, ste nam s tem povezane 
aktivnosti sicer v našem glasilu podrobno opisali že pred tremi 
leti. Kako pa je z aktivnostmi civilne zaščite glede ukrajinsko-ru-
ske krize? Mimogrede, ima naša občina, če bi se kdaj Slovenija 
znašla v podobni situaciji, sploh ustrezne prostore za evakuacijo? 
Takoj ob začetku vojaškega spopada smo se v štabu lotili priprav na 
morebiten prihod beguncev iz Ukrajine. V ta namen smo imeli skupaj 
z Občino Lukovica pripravljene bivalne kapacitete pri zasebnih ponu-
dnikih ter potencialno možnost uporabe Sončne dvorane na OŠ Janka 
Kersnika na Brdu. Ob tem pa je bila za najhujši možni scenarij »v igri« 
tudi možna uporaba občinskega šotora. Na srečo pa se ta le ni zgodil. 
Poleg tega smo skupaj z Občino Lukovica na predlog Uprave Republike 
Slovenije za zaščito in reševanje organizirali zbiranje pomoči za ukrajin-
ski narod. Zbrali smo tri evro palete humanitarne pomoči. Zbiranje po-
moči smo organizirali v gasilskem domu v Krašnji, od koder je Občina 
Lukovica poskrbela za prevoz zbranih artiklov do logističnega centra v 
Rojah pri Ljubljani.
Ker pa so vojne vedno zelo nepredvidljive, smo glede na potencial-
no možnost jedrskega spopada preverili tudi načrte sistema zaščite 
in reševanja v zvezi razdeljevanja tablet kalijevega jodida. Obvestili 
smo organizacije, ki so odgovorne za razdeljevanje omenjenih tablet 
v primeru jedrskih nesreč. Ta zadeva je za slovenski narod še posebej 
pomembna, saj imamo pri nas nuklearno elektrarno v Krškem. V prime-
ru nesreče v jedrski elektrarni Krško bi namreč postopek razdeljevanja 
tablet kalijeva jodida bil identičen. Prav tako smo preverili tudi obsto-
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ječa zaklonišča in na žalost ugotovili, da občina Lukovica nima javnih 
zaklonišč.

Če sta covid-19 in Ukrajina sorazmerno »novi zadevi«, pa so glo-
balne klimatske spremembe že kar nekaj let stalnica tudi v Slo-
veniji. Ljudje lahko na lastni koži občutimo moč spreminjajoče se 
narave skozi suše, poplave, huda neurja, pogosto točo. Ali imamo 
v občini Lukovica ustrezno opremo za uspešno soočanje z omenje-
nimi naravnimi ujmami?
Res je, v zadnjih letih smo v svetu priča vremenskim pojavom, ki so po-
stali stalnica tudi v našem okolju. Čeprav jih ne moremo preprečiti, se 
trudimo, da smo nanje kar se da najbolje pripravljeni. Verjetno se še 
vsi skupaj spomnimo toče, ki je uničila velik del Domžal in naše bližnje 
okolice, hudega vetroloma v občini Kamnik pred leti, lanske suše in 
največjega požara v zgodovini Slovenije na Krasu. Pa tudi spomin na 
žledolom, ki je močno prizadel našo občino, je še močno živ. Dejstvo je, 
da so klimatske spremembe tukaj in zdaj in jih ne smemo podcenjevati. 
Iz tega vidika je zelo pomembno, da se izobražujemo in opremljamo v 
obdobju »miru«, ko ni naravnih ali drugih nesreč. Ko pride do nesreče, 
je treba nemudoma ukrepati in v tistih momentih se nam lahko še kako 
maščuje deficit opremljenosti in ustrezne usposobljenosti. Zavedam 
se, da je sicer težko zagovarjati na primer nakup protipoplavnih vreč 
v času velike suše ali nakup vozila za večjo količino vode v času, ko nas 
narava »zaliva« z vodo. Vendar so naše dosedanje izkušnje pokazale, da 
smo v primeru večjih nesreč, ki prizadenejo večji del Slovenije, prvih 
oseminštirideset ur odvisni od tega, kakšno opremljenost imajo posa-
mezne občine za te primere in kakšen nivo usposobljenosti imajo po-
samezne lokalne civilne zaščite. Analizirali smo pretekle nesreče in sku-
paj ugotovili, katero vrsto opreme potrebujemo in katero vrsto opreme 
bi bilo treba še kupiti glede na območje, na katerem se nahaja občina 
Lukovica. V občini Lukovica denimo ne moremo pričakovati železniške 
nesreče, saj pri nas nimamo železnice. Vendar pa na drugi strani obstaja 
možnost letalske nesreče, saj občina Lukovica leži v ožjem pristajalnem 
koridorju mednarodnega letališča Brnik. Imamo tudi dvocevne predo-
re na avtocesti, kjer še sami upravljalci ne vedo, kaj vse se vozi skozi 
njih. Tukaj je tudi Gradiško jezero in ostali potencialni izzivi, na katere 
moramo biti vselej maksimalno pripravljeni.

Kako pa je s tem pri nas v Lukovici na splošno? Z opremljenostjo in 
ostalo logistiko namreč. Katere so ključne stvari, ki jih Štab Civilne 
zaščite Občine Lukovica v tem trenutku najbolj potrebuje za ne-
moteno opravljanje svojega poslanstva?
Sedež Štaba Civilne zaščite Občine Lukovica se nahaja v občinski stav-
bi, kjer so po mojem mnenju odlični pogoji za naše delo. Nedavno je 
bila soba opremljena tudi z dodatno IT opremo, kar omogoča še mno-
go boljše delovno okolje. Občina je prisluhnila našim potrebam in sobo 
opremila v skladu s potrebami štaba civilne zaščite. V primeru da štab 
civilne zaščite ne bi mogel delovati na svojem sedežu, pa je na voljo 
rezervna lokacija delovanja štaba, in sicer na lokaciji PGD Prevoje.
Občina Lukovica je zagotovila sredstva za dodaten repetitor na Lim-
barski gori, kar omogoča, da sistem zaščite in reševanja v občini Lu-
kovica deluje na lastnem radijskem kanalu. V tem trenutku se izvajajo 
projekti opremljanja gasilskih domov z neodvisnimi viri energije, kar 
bo omogočalo, da se bo v izrednih primerih oprema lahko prenesla 
tudi na druge lokacije in bo s tem uporabna tudi v drugih delih občine. 
Občina Lukovica ima tudi podpisane pogodbe s podizvajalci in trgovci 
gradbenega materiala za dobavo različnih potrebščin, kot so na primer 
folije za pokrivanje streh. Tako ni potrebe, da bi se ta material skladiščil 
na določenem mestu, saj je vedno na voljo pri trgovcih. 

Kakšni so načrti Civilne zaščite Občine Lukovica v prihodnje? So 
planirane kakšne konkretne aktivnosti?
Načrti so odvisni od količine finančnih sredstev. Naša primarna cilja 
sta zaključek projekta opremljanja gasilskih domov z neodvisnimi viri 
energije in ustanovitev enote prve pomoči. 
Prav tako pa imamo v kratkoročnem načrtu tudi štabno vajo na obmo-
čju občine Lukovica.

Kakšen pa je kaj pri nas interes mladine za vključitev v vaše vrste?
Vsakemu mlademu, ki bi se želel vključiti v sistem zaščite in reševanja, 
svetujem včlanitev v lokalno gasilsko društvo. Tam jih bodo pripravili 
za operativne gasilce in tako bodo mladi dobili vso potrebno znanje 
za začetek delovanja v sistemu zaščite in reševanja. Recimo, če bi bili v 
naši občini aktivni taborniki, bi sam osebno vsekakor dal predlog, da se 
jim pomaga z nakupom potrebne opreme prek sredstev civilne zaščite. 

Te skupine bi se potem vključilo v sistem zaščite in reševanja. Ko bi na 
primer štab civilne zaščite potreboval šotore, bi jih taborniki postavili. 
Skratka, v sistem civilne zaščite lahko vstopi vsak z različnimi znanji in 
veščinami, ki so potrebne za delovanje celotnega sistema, vključno z 
radioamaterji, skavti in podobno.

Verjetno vam ob službenih obveznostih in aktivnostih v sistemu 
zaščite in reševanja ne ostane prav veliko prostega časa. Pa ven-
dar, uspete najti kaj časa še za kakšen hobi?
Drži. Ob vseh službenih in «obslužbenih» obveznostih mi resnici na lju-
bo ne ostane prav veliko prostega časa, kadar pa imam priložnost, se 
zelo rad posvečam peki specialitet na žaru, katerega sem izdelal sam. 
Prijatelji so ga zaradi njegove specifične oblike poimenovali kar »rake-
ta«. Pozimi čas rad preživim na smučeh, pred leti sva si s soprogo tudi 
kupila motor, vendar žal večino časa sameva v garaži. Zadnje čase pa 
sem začel več časa namenjati nabiranju kondicije s trenutno najbolj 
priljubljenim slovenskim športom, kolesarstvom. Naj se ob tem malo 
»pohvalim« (smeh) – nedavno sem dosegel osebni kolesarski rekord s 
stotridesetimi prevoženimi kilometri v petih urah in ob tem premagal 
tisoč metrov višinske razlike.

Gospod Milan, iskrena vam hvala za izjemno zanimiv klepet. Vam 
in celotnemu Štabu Civilne zaščite Občine Lukovica želim obilo 
uspehov in vse dobro tudi v prihodnje. Bi morda na koncu radi še 
kaj dodali, sporočili bralkam in bralcem?
Iskreno bi se ob tej priliki zahvalil vsem občankam in občanom za ne-
sebično podporo in sodelovanje. Verjamem, da bomo tudi v bodoče 
uspešno premagovali izzive in gradili boljše in varnejše okolje za vse. 
Zato menim, da lahko, kar se tiče področja zaščite in reševanja v naši 
občini, z optimizmom zremo v prihodnost. Zavedajmo se, da je pred-
vsem preventiva ključnega pomena in da le skupaj lahko zgradimo še 
bolj varno in vsem prijazno skupnost.

besedilO: gregOr berlec; fOtO: arhiV Milana dernUlOVca

Zbiranje humanitarne pomoči za Ukrajino v Krašnji.

www.racunovodski-servis.si

ZAPOSLUJETE TUJCE?
Vodimo postopke za pridobivanje in podaljšanje 
Enotnega dovoljenja za prebivanje in delo v RS.

T: 01 300 32 02
E: info@proevent.si 
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100-letnica Forda T v muzeju »Kvedrova tišlerija« v Rafolčah
18. maj je mednarodni dan muzejev in pomemben dan za snovalce, ki ohranjajo dediščino in z dnevom odprtih vrat povabijo javnost v 
muzeje.

K temu je pristopil tudi Marko Kveder, mizar iz Rafolč, ki želi širši jav-
nosti predstaviti muzej »Kvedrova tišlerija« v sliki in besedi. Muzej je 
zasnovan v treh delih, tako da obiskovalca najprej popelje skozi njego-
vo celotno ustvarjalno delo. Nato se nadaljuje ogled različnega mizar-
skega orodja, ki ima že lepo starost in se je v preteklosti uporabljalo v 
mizarski delavnici. Nekaj orodja je tudi lastne izdelave in je v preteklosti 
dobro služilo svojemu namenu.
Marko je znan kot mizar, ki poprime za vsako delo, pa naj bo še tako 
zahtevno, in ga tudi kvalitetno opravi. Bolj je izdelek zahteven, večji iz-

ziv je zanj. Predvsem rad dela z masivnim lesom. Zaveda se, da je vsak 
kos lesa drugačen in videz končnega izdelka vedno preseneti.
Eden večjih izzivov je bila izdelava lesenega Forda T. Za izdelavo tega vo-
zila je potreboval veliko znanja, iznajdljivosti, idej, predvsem pa veliko 
sposobnih ljudi okoli sebe. S skupnimi močmi so pripeljali do točke, da 
je bilo izdelano leseno vozilo, ki razveseljuje Marka in vse obiskovalce, ki 
si ga lahko ogledajo na različnih razstavah po Sloveniji in tudi izven nje.
V zadnjem delu Markovega muzeja je tako na ogled replika prvega 
serijskega vozila Forda T s trdo streho, ki letos obeležuje 100-letnico 
nastanka. Obiskovalci muzeja si lahko ogledajo kratek film, ki prikazuje 
potek izdelave vozila. Tudi za najmlajše obiskovalce je poskrbljeno, saj 
imajo na voljo improvizacijo vožnje s Fordom T.

besedilO in fOtO: ViktOr jeMec

S krepitvijo z naravo povezanih kompetenc starejših ter njihovih dru-
žin in prijateljev (neformalnih oskrbovalcev) si partnerji projekta pri-
zadevamo starejšim omogočiti znanje, spretnosti in dejavnosti v na-

ravi, ki bodo v njihovo življenje vnesle veselje in pozitivne izkušnje.
Cilj prvega projektnega srečanja je bil predstaviti in razpravljati o 
vsem, kar smo na projektu izvedli do sedaj. Partnerji so predstavi-
li izbrane dobre prakse o aktivnostih v naravi, namenjenih starejšim, 
ter dobre prakse pridobivanja z naravo povezanih kompetenc. Pred-
stavljene so bile različne pobude, kot so meditacija, vadba v naravi, 
vrtičkarstvo, sprehajalne poti in trim steze, delavnice o zeliščarstvu in 
aromaterapiji, medgeneracijske aktivnosti, ki se izvajajo na prostem, 
ter kulturni in okoljevarstveni sprehodi.
Pred poletjem bomo skupaj s partnerji pripravili prvo nacionalno po-
ročilo o najboljših dobrih praksah, septembra pa bo vsaka partnerska 
organizacija izvedla tri fokusne skupine s starejšimi in njihovimi ne-
formalnimi oskrbovalci. Na teh srečanjih bomo izmenjali izbrane do-
bre prakse in izvedli bolj poglobljeno razpravo. Cilj projekta Flower 
je pripraviti nabor spletnih učnih gradiv z video in avdio posnetki ter 
drugimi orodji (delovni zvezki, kartice, igre itd.), ki bodo zasnovani 
posebej za starejše. Za več informacij in možnost sodelovanja spre-
mljajte objave na naši spletni strani in socialnih omrežjih ali pa nam 
pišite na anita.molka@razvoj.si.

besedilO in fOtO: anita MOlka

Prvo srečanje projektnih partnerjev
projekta FLOWER na Nizozemskem
Gouden Dagen kot vodilni partner in organizacija IVN sta 8. in 9. maja 2023 v Amsterdamu gostila prvi sestanek konzorcija projekta 
Flower. Pri projektu sodelujejo še CEOMA (Španija), Anziani e non solo (Italija), Razvojni center Srca Slovenije in Spominčiča – Alzhei-
mer Slovenija. Cilj projekta je izboljšati dobro počutje, zdravje in socialno vključenost starejših s pomočjo aktivnosti v naravi, prve 
aktivnosti pa se že izvajajo v vsaki partnerski državi.

Izdelovalec avta Marko Kveder poleg lesenega »Forda T« ob 100-letnici rojstnega dne prvega 
takega pravega vozila.

Na koncu predstavitev ob dnevu muzejev so Marka obiskali še prijatelji s starodobniki.
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Dan jagod na kmetiji Pr' Matožet v Krašnji
Sezona jagod, ki niso samo odličnega okusa, temveč so tudi zelo zdrave, traja od aprila do julija. A zavedati se moramo, da jih je potem, 
ko so nabrane, brez izgube koristnih hranil mogoče hraniti le malo časa. Zato je toliko bolj pomembno, da jih kupimo v naši bližnji okolici, 
kjer jih naberejo vsako jutro. Seveda po dveh dneh jagode ne bodo za preč, bodo pa imele manj antioksidantov, vitaminov in mineralov.

V Črnem grabnu je kar nekaj pridelovalcev jagod, v času zorenja pa jih 
lahko kupite tudi na Rokovnjaški tržnici. V nedeljo, 4. junija, pa so Pr' 
Matožet v Krašnji pripravili dan odprtih vrat s pestrim programom – 
ogled nasada jagod, kjer ni bilo treba žvižgati, ampak si jih lahko nabi-
ral in jedel, kolikor ti je pasalo, kulinarika, otroški kotiček in ogled dela 
preužitkaric, ki so pletle iz slame.
A pojdimo še malo v znanstvene vode in se posvetimo jagodam. Jago-
de so se med kopico živil uvrstile na izredno visoko tretje mesto; pre-
hiteli so jih le črni ribez in mandlji. Ob tem velja dejstvo, da se količina 
antioksidantov v krvi z rednim uživanjem jagod občutno poveča. To pa 
ne ščiti le pred staranjem, temveč tudi pred številnimi boleznimi, od 
raka pa do popuščanja delovanja srca. Poleg izjemno antioksidativne-
ga delovanja jagod slednje vsebujejo velike količine vitamina C. Jago-
de imajo mnogo več tega koristnega hranila kot citrusi, saj v povprečju 
vsebujejo kar dvakrat več vitamina C kot večina drugega sadja. Torej 
nam ni treba uživati kislih limon, saj imajo sladke jagode enak ali še 
boljši učinek. Za povrh so še tretji najboljši vir mangana, minerala, ki 
je ključen za optimalno delovanje živčevja. Ugotovljeno je, da jagode 
preprečujejo in zmanjšujejo škodljive vnetne procese v telesu in da zni-
žujejo raven sladkorja v krvi. Zaradi tega je jagode priporočljivo uživati, 
če se težko odrečete sladkarijam in predelanim ogljikovim hidratom, 
če trpite zaradi sladkorne bolezni ali če vas mučijo vnetne bolezni, kot 
so artritis ali Crohnova bolezen. So pa v zadnjem primeru jagode učin-

kovite samo, če jih uživate redno, kar pomeni okoli trikrat tedensko. 
In gleda na to, kako dobre so, to zagotovo ne bo težko. Imamo pa jih 
skorajda na dosegu roke, odpraviti se moramo le k Matožet v Krašnjo, 
k Vazarju v Trnjavo, k Vampret v Spodnje Koseze ali k Aniti Ani Pestator 
v Gradišče pri Lukovici, kjer si lahko zagotovimo polno dozo koristnih 
vitaminov in drugih telesu koristnih snovi.

besedilO in fOtO: dragO jUteršek

Glasbena šola Polton zakorakala v prvo desetletje delovanja
Z že 9. zaključnim koncertom je Glasbena šola Polton vstopila v jubilejno deseto leto delovanja. In če je bil že tokratni koncert nekaj 
posebnega, kakšen bo šele jubilejni. A pojdimo lepo po vrsti, z besedami, ki nam jih je predajala Ana Kveder.

Za živahen utrip na odru v soboto, 3. junija 2023, so zaslužni Tomaž Jemec, 
Ana Stoschitzky, Maruša Urankar, Dora Dresler in Blaž Pirnat ter vsekakor 
učenke in učenci Glasbene šole Polton. Pravijo, da ni veselice brez Golice, 
a tudi koncerta GŠ Polton ni brez harmonike in tokrat so nas z njo ter s 
klavirjem in flavto razveseljevali Val, Jaka, Loty, Pan Ivan, Tevž, Stela, Lan 
Aleksander, Jerneja, Tajda, še en Val, Nej, Lara, Lovro, Tevž, Petra, Eva, Anja, 
Pia, Tian, Grega, Manca, Luka, Klara, Nejc Patrik, še ena Petra, Miha, Kle-
men, še en Miha, Mark, Ela, Valentina, Katja, Lea, Gašper, Valentin in Brina.
Na koncertu smo prisluhnili izvajalcem starosti od štirih let dalje, nekateri 
med njimi so zaigrali bolj preproste skladbe, spet drugi pa že bolj zahtevne.
Prijeten večer smo sklenili ob domačih dobrotah, za dobro voljo pa je 
poskrbel Valentin, ki je v roke vzel harmoniko in zaigral nekaj poskoč-
nih melodij, da so marsikoga zasrbela pete. Mogoče pa se ob jubilejnem 
koncertu v prihodnjem šolskem letu tudi zavrtimo ob zvokih mladih 
učencev in učenk Glasbene šole Polton.

besedilO in fOtO: dragO jUteršek

Prošnji dnevi
Velikonočni čas se zaključi s prošnjimi dnevi. Prvi prošnji dan goduje sv. Izidor, zavetnik 
kmetov, drugi dan Janez Nepomuk in tretji dan Jošt puščavnik.

Prošnji dnevi so trije dnevi pred Jezusovim 
vnebohodom, ko gremo verniki v procesiji 
med njivami, sadovnjaki in polji, ki že dobi-
vajo živahno spomladansko barvo, in ob tem 
prosimo za blagoslov in rodovitnost polj ter za 
blagoslov vsega drugega človeškega dela, za 
varstvo pred naravnimi ujmami, za primerno 
vreme in za dobro letino.
V župniji Krašnja smo po končani sveti maši na 
prvi prošnji dan ob molitvi litanij in rožnega 
venca šli do križa na Ciclu, kjer smo Boga prosi-

li za blagoslov polj, njiv, travnikov, sadovnjakov 
in našega dela. V zavedanju, da vse, kar imamo 
in smo, prihaja od dobrega Boga, smo in bomo 
molili, prosili in se zahvaljevali tudi v priho-
dnjih dneh, še posebno pri poljskih mašah za 
posamezne vasi.

besedilO in fOtO: dragO jUteršek
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Pomladni koncert učencev orgel z gosti
Orgle, ki so kraljica glasbil, imajo številne manuale, registre, pedale, piščali in verjetno še kaj. Če vse to osvojiš in iz skrivnostnega glas-
bila izvabiš glasbo, ki očara, si zagotovo odličen učenec Glasbene šole Domžale, oddelka za orgle.

V četrtek, 18. maja 2023, so učenci orgel GŠ Domžale zaigrali na orgle v 
cerkvi sv. Vida v Šentvidu pri Lukovici. Preden pa so zaigrali, je mentorica 
Veronika Šarec, ki poučuje orgle, zbranim namenila nekaj besed zahvale. 
Največja zahvala gre staršem, ki svoje otroke spodbujajo, jih vozijo v šolo, 

na vaje in nastope, kadar in kolikor je pač potrebno. Zahvala gre tudi župni-
ku Bernardu Rožmanu za vso pomoč in razumevanje pri izvedbi koncerta.
Po uvodnih besedah so zadonele orgle. Archerjev Festivo finale je zaigrala 
Neža in ostala za orglami še pri Andréjevi skladbi Divertissement, ki jo je 
zaigrala skupaj z Ano, ki se sicer uči klavir, a ji gre zelo dobro tudi igranje na 
orgle. Matevž je zaigral Bachov Mali preludij v F-duru in Viernejevo Pream-
bule. Maša nam je zaigrala Bachov Mali preludij v G-molu in Klebsov Po-
stludium. Jošt je k sodelovanju povabil še Hano in Alenko, ki sta ob igranju 
orgel zapeli Rameauovo Ave Mario. Ker Jošt z orglami prijateljuje že dolgo, 
nam je zaigral še Haffnerjev Koralni preludij Nun danket alle Gott in Bachov 
Mali preludij v A-molu. Klara je zaigrala še Bachov Ich ruf zu dir BWV639, 
Elertov Koral Freu dich sehr o meine Seele ter Regerjevo Tokato v D-molu. 
Alenka je nato še enkrat zapela, in sicer Ave Mario avtorja Saint-Saensa, na 
orgle jo je spremljal Miha. Kot zadnjo točko tokratnega Pomladnega kon-
certa učencev orgel z gosti je Miha zaigral še Viernov Cortage.
Koncert so tokrat v sodelovanju pripravile mentorice Veronika Šarec, 
Urška Urbanija Žun in Laura Medved Šemrov.

besedilO in fOtO: dragO jUteršek

Zeliščarski sejem
Pravijo, da za vsako bolezen rož'ca raste, in tudi to, da gre dober glas v deveto vas. Tako se je v soboto, 3. junija 2023, na zeliščarskem 
sejmu v Dolu pri Ljubljani znašla tudi kmetija Jergan iz Spodnjih Kosez pri Lukovici.

Kmetija Jergan je tudi nosilka blagovne znamke Zakladi Črni graben in 
ponuja butične hišne sire in druge mlečne izdelke iz visoko kakovostne-
ga mleka. A na sejmu, ki ga je tokrat pripravila občina Dol pri Ljubljani, 
v ponudbi niso imeli samo svojega sira, temveč tudi sezonsko sadje in 
zelenjavo, med, pekovske in zeliščne izdelke ter semena in sadike.
Poleg sejemskega dogajanja so bile za obiskovalce na razpolago še 
številne delavnice, ki so ponujale peko palačink z zeliščnimi dodatki, iz-
delavo zeliščnega soka, sprehod po travniku, sajenje zelišč, degustacijo 
zeliščnih čajev. V čebelnjaku smo se lahko družili s čebelarji in pokušali 
med ter druge izdelke, za katere so zaslužne čebele.
Tudi najmlajši so prišli na svoj račun, saj je bil lov na zaklad odprt toliko 
časa, kolikor je trajal sejem. In ob vsem tem je za razvedrilo poskrbel An-
sambel Nepozabni. Kar pa se tiče okrepčila, tokrat ni bilo značilnih jedi 
z vaških veselic, ampak pečene ribe s prilogo. Za posladek še palačinke 
z različnimi domačimi nadevi, ki so jih pekle žene iz Aktiva žena Plamen 
Dolsko. V pričakovanju prihodnjega sejma je tako minil še en tematsko 
obarvan sejem v deželi Jurija Vege.

besedilO in fOtO: dragO jUteršek

Večer violinske glasbe
V sredo, 7. junija 2023, smo v dvorani Kulturnega doma Janka Kersnika v Lukovici prisluhnili violinski glasbi, ki so jo izvajale Ajda Kokalj, 
Ema Juteršek in Karolina Kink.

Na začetku večera violinske glasbe je zbrane nagovorila Ana Novak, uči-
teljica violine, ki je dekleta pripravljala za nastop. Po njenih besedah ima 
učenje violine kar nekaj obdobij, saj v začetku škripa, nato je polž, potem, 
ko misliš, da si splavil, se je treba naučiti menjavo lege in še kaj: »Vztraj-
nost, pridnost in potrpežljivost ter predvsem zaljubljenost v glasbo pri-
peljejo do tega, da začne v šestem razredu violina zveneti in od takrat se 
lahko o glasbi pogovarjamo kot o umetnosti. Vse tri mlade glasbenice so 
na začetku glasbene poti, zato jim želim veliko užitkov v glasbi.«
In res so uživale v izvajanju skladb, ki so jih drugače morale zaigrati na 
izpitih, tokrat pa je bilo pred sorodniki, sosedi, prijatelji in znanci veliko 
lažje in bolj prijetno. Na večeru violinske glasbe nismo prisluhnili samo 
izvajanju glasbe, ampak so se mlade glasbenice predstavile tudi same, 
le da so tokrat vlogo bralca teksta zaupale bratcu in sestricama.
Za lep glasbeni večer sta poleg deklet zaslužna še mentorica Ana No-
vak in učitelj teorije Tomaž Pirnat, ki je dekleta skupaj s Špelo Kink spre-
mljal na klavirju. Če je mladim violinistkam uspelo napolniti dvorano, to 
pomeni, da v Lukovici pogrešamo kulturne dogodke in to tudi takšne 

z resnejšo glasbo. Mogoče bo mladi rod izvajalcev, ki prihaja na sceno, 
poživil kulturni utrip v občini. Želimo jim veliko uspeha na nadaljnji poti 
in še veliko takšnih koncertov.

besedilO in fOtO: dragO jUteršek
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Lov na državnega prvaka v trialu je odprt
V soboto, 3. junija 2023, se je na poligonu pri avtomehaniki Kveder v Lukovici začelo letošnje državno prvenstvo Slovenije v trialu. V 
navadi je že, da tekmovanje pripravijo prizadevni člani AMD Lukovica, ki so zaradi izkušenj, tudi sodniških, dobrodošli tudi na tekmah 
v sosednji Hrvaški.

Kar nekaj sekcij so to-
krat pripravili umetno 
s skalami in betonski-
mi bloki ter kamionski-
mi oziroma traktorski-
mi pnevmatikami. Dve 
sta bili v naravi, vendar 
so morali zaradi obil-
nega dežja v petek eno 
prestaviti.
Tisti, ki spremljajo 
tekme v trialu na do-
mačem terenu ali na 
Vranskem, opažajo, da 

so tekmovalci iz tekme v tekmo boljši in da je razlika med prvim in dru-
gim včasih kar precejšnja. Če vzamemo primer s te tekme, je bila razlika 
med prvim in drugim mestom kar 46 točk, kar veliko pove o kvaliteti 
voznikov. Tekmo je tokrat otežilo tudi vreme, saj je obilno deževje v 
petek dodobra namočilo teren in s tem poslabšalo vozne pogoje, a so 
bili vseeno za vse udeležence enaki.
In komu sta podpredsednik AMD Lukovica Marjan Kveder in županja 
Občine Lukovica mag. Olga Vrankar tokrat podelila pokale? Pokale na 
dirki trial za odprto državno prvenstvo z mednarodno udeležbo za VN 
Lukovice so v kategoriji trial prejeli Franko Uljanić, Vedran Kukurin in 
Luka Ožbolt, v kategoriji trial mladinci so pokale prejeli Luka Ožbolt, 
Toni Bilen in Sebastjan Sikovšek, v kategoriji trial ženske Ines Pezić Pre-
grad, Nina Berlič in Tamara Stare, v kategoriji trial otroci Lovro Setnikar, 
Jan Bilen in Svit Sajevec.

Čeprav vreme ni bilo nič kaj obetavno, si je tekmo ogledalo kar nekaj 
gledalcev, sicer pa mojstri in mojstrice preskakovanja ovir in lovljenja 
ravnotežja v Lukovico pridejo že čez dobra dva meseca, zato si jih ta-
krat le pridite ogledat.

besedilO in fOtO: dragO jUteršek

Zaposleni v turizmu POZOR! – V zpostavljeno je novo digitalno 
središče (projekt RE-CONNECT)
V okviru projekta RE-CONNECT, katerega cilj je pospešiti razvoj kompetenc turističnega osebja na odmaknjenih turističnih destinacijah 
z izvajanjem bolj zelenega in digitalnega pristopa, smo lansirali novo turistično sodelovalno središče. Zasnovano je tako, da lokalnemu 
turističnemu osebju zagotavlja platformo za izmenjavo izkušenj, izzivov in najboljših delovnih praks.

Središče za sodelovanje vključuje različne funkcije, kot so izmenjava idej, 
forum o krožnem turizmu, zbirka za evalvacijo trajnostne turistične po-

nudbe, možnost za skupinsko delo na daljavo, družbeno omrežje, ban-
ka znanja in dobrih praks iz celotne Evrope, gradivo za usposabljanje o 
krožnem turizmu in vodnik za soustvarjanje idej in turističnih projektov.
Središče je prosto dostopno in v prvi vrsti namenjeno turističnim po-
nudnikom, gostincem, dobaviteljem, podpornim organizacijam v turiz-
mu ter na sploh celotnemu turističnemu kadru, ki soustvarja turizem 
na odmaknjenih destinacijah. Prijava je enostavna, hitra in brez-
plačna. V digitalnem središču se lahko povežete z drugimi turističnimi 
delavci, delite svoje izkušnje ter dostopate do širokega nabora izobra-
ževalnih vsebin in dobrih praks, ki vam bodo pomagale pri vašem delu.
Naš cilj je širiti zelene in digitalne rešitve v odmaknjenih turističnih 
destinacijah, spodbujati gospodarski potencial na podeželju, razvijati 
konkurenčni turizem ter povečati digitalne in trajnostne kompetence 
turističnega osebja na manj obiskanih turističnih destinacijah.
Turistično osebje vljudno vabimo k prijavi, h krepitvi vaših kompetenc 
in k soustvarjanju bolj trajnostne turistične ponudbe.
Za prijavo v RE-CONNECT digitalno središče obiščite: https://reconnec-
thub.eu/register/.
Za več informacij o projektu RE-CONNECT in njegovih ciljih obiščite: 
http://reconnecthub.eu/sl/.
Komaj čakamo na nove uporabnike in upamo, da vam bo platforma 
čim bolj koristila pri pridobivanju znanj, 
soustvarjanju in trajnostnem razvoju tu-
rizma. Pridružite se nam že danes in se 
povežite s skupnostjo turističnih strokov-
njakov.

besedilO: tina pregel, razVOjni center srca 
slOVenije
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Tudi glasbila se morajo spočiti …
… sta na koncu zaključnega koncerta GŠ Domžale, Oddelka Brdo ugotovili povezovalki programa Ela Lebar in Lili Meglič. Sicer nista imeli 
veliko dela, saj sta le na začetku pozdravili zbrane in na koncu vsem zaželeli čim lepše preživete počitnice, da bo v prihodnjem letu učenje 
in na koncu koncert še bolj zanimiv.

Čeprav ima Glasbena šola Domžale dolgoletno tradicijo, Oddelek na 
Brdu nič ne zaostaja za njo. Če je že ne lovi v letih, jo pa vsaj po številnih 
mladih talentih, ki osvajajo znanja o teoriji glasbe in igrajo na različne 
inštrumente. Redno učenje tako teorije kot inštrumenta rodi sadove in 
slednje so prikazali ob zaključku šolskega leta. Na njihovem zaključnem 
koncertu, ki je v Kulturnem domu Janka Kersnika v Lukovici potekal v 
četrtek, 1. junija 2023, smo prisluhnili klavirju, harmoniki, klarinetu, tubi, 
trobenti, flavtam, bobnom, ksilofonu, violinam, citram in petju. Za spre-
mljavo na klavirju sta pri nekaterih skladbah poskrbela Neža Zupan in 
Tomaž Pirnat, ki je tudi pripravil organizacijo tega koncerta.
Na zaključnem koncertu so nastopili: Julija (klarinet), Marina (petje), Domen 
(tuba), Jernej (trobenta), Jon (harmonika), Katarina (citre), Zala (klavir), Nika 
(klarinet), Tadej (tolkala), Patricija in Anže (petje), Zoja, Ela, Ema Ana, Mia in 
Maja (flavta), Amadej, Sofija, Rok, Larisa in Petra (tolkala, klavir, bobni, flavta, 
kitara), trio VioLoco, ki ga sestavljajo Karolina, Ajda in Ema (violina).

Na koncu je nastopil še najbolj glasen, udaren in najštevilčnejši pihalni 
orkester Brdis, in sicer v dveh sestavih. Prvotni sestavi so se za konec 
pridružili še starši, ki so ponovno vzeli v roke inštrumente, malo povadi-
li in nastopili. Saj veste, kar se Janezek nauči, to Janez zna in ne pozabi. 
In če so starši vadili doma, so mlade nadebudneže čez leto učili in pri-
pravljali za nastop Jakob Saje, Urška Urbanija Žun, Luka Einfalt, Daniel 
Savnik, Tomaž Smole, Neli Zidar Kos, Tomaž Pirnat, Katarina Kukovič, 
Neža Prešeren, Laura Medved Šemrov in Ana Novak.
Zaključni koncert GŠ Domžale, Oddelka Brdo je znak, da prihajajo po-
čitnice, a kolikor vem, mladi inštrumentov ne mislijo vreči v kot, ampak 
jih bodo v roke radi vzeli tudi v času počitnic, saj so odlična sprostitev 
po napornih sprehodih ali gledanju v ekran. Sicer bo jesen kaj hitro tu 
in takrat bodo na vrsto prišle nove skladbe in tudi novi koncerti.

besedilO in fOtO: dragO jUteršek

Miha je ostal zvest tudi svoji prvotni fari, saj je redno prihajal in igral v 
cerkvi svetega Martina v Dobu, kljub temu da se je odselil, kar je v svoji 
zahvali na koncu svete maše omenil tudi dobski župnik Jure Ferlež.
In ravno v tej cerkvi je Miha skupaj s profesorico dr. Veroniko Šarec 
pripravil zaključni koncert, na katerem sta sodelovala tudi gosta 
Manca Škrlep (flavta) in Anže Kovačič (petje). In kdo so bili tisti, ki so 
mlade talente pripeljali do tega, čemur smo lahko prisluhnili? Veroni-
ka Šarec (orgle), Petra Einfalt (flava) in Urška Urbanija Žun (petje). Pri 
koncertu je na pomoč pri registraciji priskočila Klara Urankar.
Nekaj besed ob koncu šolanja v Glasbeni šoli Domžale je Mihu name-
nila profesorica Veronika, ki se je zahvalila njegovim staršem, župni-
ku in seveda Mihu, z željo, da ostane vedoželjen fant in da se obdobje 
let postavljanja številnih vprašanj ponovi tudi pri nadaljnjem šolanju 
na Konservatoriju za glasbo in balet v Ljubljani, kjer bo nadaljeval 
šolanje na področju orgel in glasbenega stavka.
Miha nam je na zaključnem koncertu zaigral Viernovo procesijo, Ba-
chov preludij v C-duru, Bohmov Preludij in fugo v C-duru, Mendels-
sohnov Preludij v G-duru, svojo skladbo Fantazija na temo All people 
that on earth do well (psalm 100), Franckovo Darovanje v ES duru. Pri 
Schubertovi Ave Mariji in Dandrieujevi suiti Magnificat je zapel Anže 
Kovačič, pri Faurovi Pavani je na flavto zaigrala Manca Škrlep.
Na koncu se je Miha zahvalil profesorici Veroniki in vsem, ki ga pod-
pirajo in spodbujajo na njegovi glasbeni poti. Njegova profesorica 
Veronika je ob tem dejala, da mora biti organist pripravljen na razne 
nepredvidene situacije in da mora znati improvizirati. Tako je mo-

ral Miha na koncu zaigrati še Veš, o Marija, s tem da se je pri prvi 
kitici pelo, nato pa je sledila improvizacija. Uspešno seveda, kako pa 
drugače. Na koncu smo se zbrali na cerkvenem dvorišču ob manjši 
pogostitvi in pogovoru o glasbi, saj so bili na tokratnem koncertu 
prisotni pevke in pevci iz kar nekaj župnij.

besedilO in fOtO: dragO jUteršek

Zaključni koncert Mihe Zavrla
Prelomnica v šolanju je zagotovo prehod iz nižje v višjo šolo ali pa nadaljevanje šolanja na fakultetni ravni. Medtem ko nekaterim skrbi 
povzročajo točke, drugi pripravijo koncert. Med njimi je Miha Zavrl, organist od pet do glave, ki igra orgle na Brdu, v Krašnji in Dobu.
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Dve novi klopi ob igrišču v 
Gradišču
Letos smo že v okviru delovno-čistilne akcije pripravili podlago za 
namestitev dveh novih klopi ob robu igrišča v Gradišču.

V mesecu maju pa sta bili obe klopi tudi nameščeni in predani v upo-
rabo. TD Gradišče se za donacijo in montažo obeh klopi iskreno zahva-
ljuje mizarstvu Miran Hrovat s. p. Z novo pridobitvijo bosta druženje na 
igrišču ter počitek ob njem med odmori posameznih športnih aktivno-
sti še bolj prijetna.

besedilO in fOtO: andrej OVca

Pionirji PGD Blagovica regijski prvaki v gasilski orientaciji
Tretja uvrstitev na državno prvenstvo na zadnjih treh regijskih tekmovanjih – v gasilskem kvizu ter gasilski orientaciji – je nedvomno 
potrditev odličnega dela naše mladinske komisije v zadnjih nekaj letih.

Po zaključku tekmovanja v gasilskem kvizu, na katerem so naši priprav-
niki po lanskem državnem naslovu tokrat osvojili nehvaležno, a odlično 
4. mesto, se je med mentorji in mladino pojavilo vprašanje, zakaj se 
naše društvo že več kot 10 let ne udeležuje spomladanskih tekmovanj 
tudi v gasilski orientaciji. Glede na zadnja uspešna tekmovanja v drugih 
disciplinah smo se hitro odločili, da prisluhnemo mladini ter poizku-
simo tudi z gasilsko orientacijo. Usklajeno sistematično delo pri vseh 
disciplinah, od pionirjev do mladincev, je pripomoglo, da smo kljub 
kratkemu času do občinskega tekmovanja osvojili tudi vaje, v katerih 
se tekmuje v okviru tekmovanja orientacije – vaja z vedrovko, vezanje 
vozlov, povijanje cevi, spenjanje cevi, poznavanje topografskih znakov 
ter orientiranje s kompasom. Že na občinskem tekmovanju smo nasto-
pili s 6 ekipami, kar je za prvič več kot solidno.
Na regijsko tekmovanje so se uvrstile kar 4 ekipe. Ekipa pionirjev, ki jo 
sestavljajo Žiga Belle, Tim Cerar in Nik Medič, njihov glavni mentor pa 
je Jure Urankar, je svoje znanje in pripravljenost odlično izkoristila tudi 
na regijskem tekmovanju in postavila najhitrejši čas pri vezanju vozlov, 
najhitreje pa so tudi poiskali vse kontrolne točke in se z najhitrejšim ča-
som vrnili nazaj v cilj. Seštevek s praktičnih vaj in proge je pokazal, da je 
naša ekipa osvojila 1. mesto v regiji Ljubljana 3, in to že ob svojem pr-
vem nastopu na tekmovanju iz orientacije, ter se s tem uvrstila na držav-
no tekmovanje, kjer bo ponosno zastopala Gasilsko zvezo Lukovica ter 
celotno regijo Ljubljana 3. Državno tekmovanje bo potekalo v začetku 
septembra v severno Primorski regiji. Ob tem uspehu je glavni mentor 
ekipe Jure dejal: ''Fantje so v zadnjih 14 dneh pokazali odlično znanje in 
spretnosti, kar so prenesli na praktične vaje na tekmovanju in tam dose-

gli super rezultate, zato je bilo 
pomembno, da pri teku poleg 
fantov tudi sam dam od sebe 
vse, česar sem zmožen. Kljub 
hitremu tempu so mi fantje z 
malo vzpodbude odlično sledi-
li. Naša spretnost in vztrajnost 
pa sta nas pripeljali na sam 
vrh.''
Odlično so se odrezale tudi 
ostale tri ekipe. Ekipa mladin-
cev je kljub poškodbi enega 
člana dosegla peto mesto in s 
tem pokazala odlične temelje 
za še boljši rezultat prihodnje 
leto. Druga ekipa mladincev 
pa je kljub svoji mladosti osvo-
jila 17. mesto. Na sredini vseh uvrščenih so v svoji kategoriji pristale 
tudi naše pionirke in dosegle končno 11. mesto.
Predsednik Mladinske komisije PGD Blagovica Jaka Avbelj, ki je vodenje 
mladinske komisije prevzel februarja, pravi: ''Naše društvo šteje 50 čla-
nov samo v mladinski komisiji. Veseli me dejstvo, da se otroci že nekaj let 
redno vračajo na vaje in pridno upoštevajo vse nasvete nas mentorjev. 
Odlični rezultati so odraz številnih odrekanj tako otrok kot tudi mentor-
jev. Ob tem bi se rad zahvalil ožji ekipi mentorjev, ki jo sestavljajo Jure 
Urankar, Tilen Gabrovec, Matic Podbevšek ter Andraž Štrukelj in ki svoj 
prosti čas namenja vajam gasilske mladine. Ne smem pa pozabiti vseh 
ostalih članov društva, ki vsak na svoj način pomagajo pri pripravah na 
tekmovanja naše mladine. Zelo pomembno je dejstvo, da društvo na čelu 
s predsednikom Rokom Barličem vedno najde prepotrebna sredstva za 
mladino. Odličen dokaz tega je gradnja novega tekmovalnega poligona, 
na katerem bodo tako člani kot mladina uspešno vadili za tekmovanja 
in intervencije, tako da se za uspešno prihodnost gasilcev v Blagovici ni 
treba bati. Naj samo omenim, da se bo jeseni tečaja za gasilca pripravni-
ka udeležilo kar 11 članov našega društva, starih 16 in 17 let. Na koncu bi 
se rad zahvalil tudi korektnemu sodelovanju z vsemi ostalimi mentorji v 
mladinski komisiji GZ Lukovica in njenemu trenutnemu predsedniku De-
nisu Maslju. Izmenjava izkušenj med društvi ter povečanje števila otrok 
v vseh društvih sta zelo pomembna faktorja za našo manjšo zvezo, da se 
društva lažje borijo na regiji proti ostalim večjim zvezam iz naše okolice 
ter tako uspešno prodirajo proti vidnejšim rezultatom tako na regijskih 
tekmovanjih kot tudi na tekmovanjih na državni ravni.''

besedilO in fOtO: pgd blagOVica
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50 let delovanja Združenja multiple skleroze Slovenije
27. maja 2023 je v dvorani Golovec v Celju potekala slavnostna akademija ob 50. obletnici delovanja združenja multiple skleroze Slove-
nije in Svetovnega dneva multiple skleroze.

Slavnostnega dogodka, ki je potekal pod častnim pokroviteljstvom 
dr. Nataše Pirc Musar, predsednice Republike Slovenije, se je udeležilo 
preko 540 članov združenja, tudi oboleli z multiplo sklerozo iz občine 
Lukovica so bili prisotni. Namen praznovanja je bil zlasti pregled opra-
vljenega dela od prvih začetkov do danes. Podrobnosti o tem je podal 
predsednik združenja multiple skleroze g. Pavel Kranjc. Predstavljen je 
bil tudi kratek video oz. film o prvih začetkih tako v organizacijskem smi-
slu – zlasti združevanje obolelih za skupen nastop do različnih institucij 
za uveljavitev določenih pravic za kvalitetnejše življenje obolelih – kot 
tudi v smislu učinkovitega izvajanja teh pravic v življenju obolelih sko-
zi programe, ki jih izvaja združenje. V nadaljevanju je dr. Alenka Horvat 
Ledinek, predsednica strokovno-posvetovalnega odbora pri združenju, 
opisala medicinsko pot zaznavanja bolezni multiple skleroze ter vse, kar 
je bilo do sedaj narejenega za lažje obvladovanje te bolezni, za katero je 
vzrok nastanka še neznan, prav tako pa zanjo še ni zdravila. Kljub dosež-

kom pa so v združenju opozorili, da številnim bolnikom s to boleznijo 
ni omogočena sodobna obravnava, ki bi jim omogočala kakovostno 
življenje.
Predstavljene so bile tudi zgodbe obolelih – kako se spopadajo z bo-
leznijo, kje so največje ovire v življenju. Vsem pa je skupno to, da se da 
živeti tudi takšno življenje, če ga sprejmeš in se z njim sprijazniš, od 
družbe pa pričakuješ, da bo naredila vse za kvalitetnejše življenje in 
enakovreden odnos, kot ga ima družba do zdravih državljanov.
Na akademiji so se podelila tudi priznanja, pohvale in diplome tistim, 
ki so v zadnjih letih s svojim prostovoljnim delom, nesebičnostjo in 
požrtvovalnostjo znatno pripomogli k delovanju celotne organizacije 
ali posameznih dogodkov v korist obolelih za multiplo sklerozo.
Člani smo ponosni na opravljeno delo.

besedilO: antOnija zUpančič, predsednica kaMniškO-zasaVske pOdrUžnice; fOtO: zMss

Upokojenci smo se potepali po Sloveniji in Madžarski
Pomladni meseci so za upokojence primerni za izlete in pohode. Še posebno smo se veselili izletov, saj na njih izvemo veliko zanimivega 
in spoznavamo Slovenijo, odpravili pa smo se tudi čez mejo.

Naš prvi izlet je bil v Sodražico in okolico. Zbralo se nas je lepo število. Najprej 
smo si ogledali Škrabčevo domačijo v Hrovači, ki nam jo je predstavila ga. 
Andreja Škrabec. Povedala nam je nekaj o zgodovini Škrabčevih. Na domači-
ji je Škrabčev skedenj, v katerem prirejajo poslovna srečanja, izobraževanja, 
seminarje in podobno. Ogledali smo si Boštjanovo hišo, v kateri so apartmaji, 
ki jih dajejo v najem. Zanimiva je Kersničeva kovačija, ki so jo odkupili in jo 
preuredili v muzej. V skednju nam je gospa Andreja predstavila tudi fižol, ki je 
značilen za te kraje. Napisala je tudi knjigo o fižolu in recepte za fižolove jedi. 
Spekla nam je fižolovo torto, ki smo jo z veseljem poskusili. Nato smo morali 
naprej na Novo Štifto. Tukaj je Marijina romarska cerkev, o kateri nam je pa-
ter frančiškan povedal veliko zanimivega. Od tam smo se odpeljali v Maticev 
muzej, kjer nas je sprejel g. Ivan Šega. Na zelo prijeten način nam je predstavil 
nastanek tega muzeja, kjer smo si ogledali staro orodje. Gospod Ivan pa ni 
samo zbiratelj, ampak je tudi pisatelj, ki je napisal kar nekaj knjig. Prijetno 
se je bilo družiti z njim, toda morali smo naprej, saj nas je v Sodražici čakalo 
kosilo in domači upokojenci, ki so nam pripravili kratek skeč. Malo smo se še 
družili, nato pa smo se zadovoljni odpeljali proti domu.
V mesecu maju pa smo se odpravili na izlet na Madžarsko k Blatnemu jezeru 
in na ogled mest okoli jezera. V Lendavi sta se nam pridružila dva vodiča, ki 
Madžarsko zelo dobro poznata, in sta nam že med vožnjo povedala veliko 
zanimivega. Najprej smo se ustavili v mestu Nagykanizsa, kjer smo si ogle-
dali veliko in dobro založeno tržnico, od tam smo se odpeljali do Blatnega 
jezera, kjer nas je trajekt zapeljal na drugo stran. Naš prvi postanek je bil v idi-
lični vasici Tihany. Skozi vas so speljane sprehajalne poti in vsaka hiša ponuja 
izdelke domače obrti in spominke. Povzpeli smo se do mogočne cerkve, od 
katere je zelo lep razgled na Blatno jezero, ki je eno največjih jezer v Evropi 
in ponuja veliko aktivnosti – od plavanja, jadranja, kajtanja do ribolova, okoli 
jezera pa je speljana 215 km dolga kolesarska pot, ki jo lahko prevoziš v 12 
urah. Po ogledu te lepe vasi smo se odpeljali do mesta Keszthely. Tam smo si 
ogledali palačo Festetics. To je ena največjih in najrazkošnejših graščin iz 18. 
stoletja. Palačo obdaja lep angleški park. Nato smo se sprehodili še do lepo 
urejene obale tega turističnega mesta. Nadaljevali smo pot do Heviza, kjer 

je termalno jezero in je turistično zelo zanimivo. Mesto smo si ogledali 
iz avtobusa. Čakalo nas je še pozno kosilo v Čardi in naše potovanje po 
Madžarski je bilo zaključeno.
Ker pa je maj najlepši mesec, smo se pohodniki odpravili na pohod po 
Šavrinskem gričevju. Pot smo začeli v Novi vasi, gručasti vasici, ki stoji na 
276 m visokem hribu Šavrinskega gričevja. Nadaljevali smo proti Svete-
mu Petru nad Dragonjo, ki obsega tudi zaselke na slemenu in pobočjih 
na skrajnem jugovzhodu gričevja. Naš naslednji cilj so bile Krkavče, zani-
miva vas z zidanimi hišami, mostovži, odrezanimi vogali in ozkimi ulicami 
okrog cerkve sv. Mihaela. Vas pa je znana po krkavškem menhirju, mega-
litu iz časa Keltov. Morali smo naprej in kmalu smo prišli v novo vas, kjer 
nas je čakal avtobus. Še skok do morja in naš pohod smo lepo zaključili.

besedilO in fOtO: danica OsOlnik
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Ekskurzija DPŽ Lukovica v Radovljico in tečaj izdelovanja rož
V ponedeljek, 15. maja 2023, se nas je 18 članic DPŽ Lukovica z rednim avtobusom odpeljalo v Ljubljano. Tam nas je že čakala vodička 
Zdenka in nas vodila do vlaka, s katerim smo se odpeljale do Radovljice.

Nekatere članice se bolj malo vozijo z vlakom, ali pa so se prvič, zato 
je bilo zanje to pravo doživetje. S postajališča v Radovljici smo se peš 
odpravile na Linhartov trg. Trg, ki je srce mesta, ima čudovito sončno 
lego, z njega pa se razprostira lep razgled na reko Savo. Ime je dobil po 
Antonu Tomažu Linhartu, tu pa stoji tudi njegova rojstna hiša. Krasijo 
ga lepo ohranjene meščanske hiše iz 16., 17. in 18. stoletja ter imenitna 
baročna graščina. Na njem so številni muzeji in restavracije.
Naša prva postaja je bila hiša Lectar, v kateri sta gostilna in penzion, v kleti 
pa je lectarska delavnica z muzejem. Tu nas je pričakala hči lastnika hiše, 
ki izdeluje lectove srčke, vodi pa tudi delavnice, kjer pokaže postopek 
izdelovanja srčkov. Bilo je zelo zanimivo. Ogledale smo si tudi razstavo 
srčkov različnih barv in velikosti, nekaj pa smo jih tudi kupile za spomin.
Nato nas je že čakal vodič, ki nas je popeljal po Linhartovem trgu ter 
nam opisal zgodovino vseh stavb na njem. Odšle smo v cerkev sv. Pe-
tra, ki je odličen primer gotske arhitekture, v notranjosti pa je tudi zna-
meniti krilni tabernakelj Ivana Vurnika in Helene Kottler Vurnik. Med 
arkadami ob cerkvi pa imajo tudi razstavo, ki predstavlja zgodovinski 
razvoj mestnega jedra. Zelo lepo ohranjena in obnovljena je radovlji-
ška graščina, ki ima čudovito razstavo, stopnišče iz tufa ter baročno in 
plesno dvorano. Odšle smo tudi čez nekdanji baročni park, kjer je ohra-
njen lipov in gabrov drevored. V njem so razne prireditve, zelo znan je 
festival čokolade. Ob vseh teh ogledih smo se malo utrujene odpravile 
v bližnje gostišče, kjer nas je čakal zelo dober bograč. Prišel je čas od-
hoda in odpravile smo se na postajališče in počakale vlak. Vožnja na-
zaj je bila prijetna. Ugotovile smo, da je Radovljica zelo lepo urejena in 
vredna ogleda. Preživele smo zelo lep dan in se zahvaljujemo vodički 
Zdenki, ki nas je tako lepo vodila in pokazala lepote mesta.
1. junija pa smo imele tečaj izdelovanja rož iz krep papirja. Prišlo je 8 članic, 
z željo, da se naučijo nekaj novega. Tečaj je vodila naša članica Jerica, ki je 
prava mojstrica v izdelovanju teh rož. Naredile smo narciso in cinijo. Iz že 
pripravljenih delčkov krep papirja smo sestavile narciso. Pri tem smo ime-
le nekatere nekaj težav, ker so roke manj spretne in okorne, toda vsem je 

uspelo narediti dokaj lepe cvetove. Druga je bila cinija, pri kateri pa je bilo 
več težav, toda s pomočjo mentorice je vsem uspelo. Na koncu smo bile 
ponosne na svoje delo in smo se dogovorile, da to še kdaj ponovimo.

besedilO: sOnja jarc; fOtO: dpž lUkOVica

Občni zbor PVD Sever, odbor Domžale
Sredi meseca aprila smo se zbrali na občnem zboru člani Policijskega veteranskega društva SEVER, Odbor Domžale.

Predsednik društva g. Maksimiljan Karba je zaradi zdravstvenega stanja 
prepustil vodenje članu Janezu Romu. Ta je pozdravil vse navzoče in po-

vabljene goste, med katerimi sta bila tudi podpredsednik in tajnik lju-
bljanskega območja Sever g. Emirik Peterka in g. Gojo Keren. Prebran je 
bil dnevni red zbora, sledilo je poročilo o delu v lanskem letu. Poudaril je, 
da so bila opravljena skoraj vsa začrtana dela: »Udeleževali smo se plani-
ranih prireditev ter dogodkov v letu, ki je za nami.« Pozval nas je še k večji 
udeležbi na prihodnjih dogajanjih ter podal plan dela za letošnje leto.
V nadaljevanju nas je nagovoril podpredsednik g. Emerik Peterka. Re-
kel je, da društvo šteje preko tisoč članov, da so se udeležili številnih 
prireditev, tudi športnih in družabnih dogodkov. Dejal je: »Zaslužnim 
so bila podeljena priznanja in medalje, skratka, dela je bilo veliko in 
mislim, da smo ga uspešno opravili.« Z minuto molka smo se spomnili 
tudi umrlih članov v lanskem letu.
Sledila je predstavitev zanimive knjige člana društva Sever g. Branka 
Celarja z naslovom Slovenija in njene meje ter predsedujočega, ki nas 
je seznanil z boleznijo g. Maksa Karbe. Slednji je vse od začetka, preko 
trideset let, opravljal dela predsednika Društva Sever Domžale, sedaj 
pa tega dela ne more več opravljati. Soglasno je bil sprejet sklep nav-
zočih o razrešitvi dosedanjega ter izvolitvi predlaganega novega pred-
sednika Sever Domžale g. Iva Jereba. Z dvigom rok so bila soglasno 
sprejeta tudi vsa ostala poročila.
Ob koncu se je predsedujoči zahvalil g. Karbi za vse postorjeno, za ves 
trud, ki ga je vlagal, in vso skrb za delovanje društva. Z zahvalo in aplav-
zom smo se odzvali tudi ostali navzoči.
Seveda smo prisluhnili tudi kratkemu čustvenemu zahvalnemu nago-
voru g. Maksa Karbe, katerega je zaključil z besedami: »Želim vam uspe-
šno delo tudi v bodoče.«

besedilO: tOne habjanič; fOtO: VinkO bizjak
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Delo, sprostitev in dobrodelnost
Motoristična sezona je že v polnem razmahu, tudi naši jekleni konjički so povečini že okusili prve letošnje kilometre. Pred tem smo vestni 
lastniki poskrbeli za tehnično pripravljenost vozil, preverili stanje pnevmatik in opreme. Nekateri so si omislili malo spremembe in se s 
ceste podali na blatne poti, drugi z dveh na štiri kolesa, tretji pa še vedno razmišljajo o opravljanju izpita za A kategorijo. Vsi pa so vedno 
dobrodošli v družbi Moto kluba Rokovnjači!

Otvoritvena vožnja na zadnji dan prvomajskih praznikov nam ni po-
nudila lepega vremena. Kljub temu se nas je nekaj pogumnežev zape-
ljalo v uraden začetek nove sezone. Iz Lukovice je enduro ekipa startala 
nekoliko prej, okrog 11. ure pa še cestni. Zaradi dežja nas je pot vodila 
samo do Kamnika na Stari grad (čez Vranjo peč), kjer smo si privoščili 
krajši postanek, in nazaj do placa v Vrbo. Tam je Izi z ekipo pomočnic 
ponovno poskrbel za okusno pogostitev udeležencev in ostalih lačnih 
prijateljev.
Lokacija letošnje strokovne vikend ekskurzije je bila Ilirska Bistrica, na-
tančneje jezero Mola, kjer smo kampirali zadnji majski vikend. Z ribiško 
družino, ki upravlja jezero, je Primož predhodno sklenil dogovor oziroma 
rezervacijo prostora. Šotorili smo tik ob jezeru, skupni obedi in druženja 
pa so potekala v letni kuhinji ob ribiškem domu. V soboto, ki je običajno 
namenjena spoznavanju lokalnih znamenitosti, nam je Maruša organizi-
rala voden ogled gradu Prem, kasneje pa skupaj z Juretom častila zname-

niti sladoled »Pri Makedoncu« v Ilirski Bistrici. S sladkimi usti smo poiskali 
še slap Sušec in zaokrožili ogled znamenitosti. Da pa nismo bili lačni, je 
poskrbel Begi s pomočniki. Žar in podpeka, ocvrta jajca in hrenovke, pivo 
in pingo je bila standardna ponudba. Tatjana, Brane in Balanca so bili de-
ležni tudi krsta, ker so bili prvič z nami na strokovni ekskurziji. Idilično 
okolje in lepo vreme sta nas razvajala cel vikend.
Krvodajalska akcija »Motorist za življenje«, ki vsako leto poteka ob pra-
zniku krvodajalcev 4. junija, je tudi tokrat privabila zadovoljivo število 
udeležencev. V petek, 2. junija, se nas je na Zavodu za transfuzijsko me-
dicino k odvzemu krvi prijavilo 14. Vsi dobre volje z dobrim namenom.
V nadaljevanju v Moto klubu Rokovnjači pripravljamo otroški moto 
tabor (17. junij), nočno vožnjo (12. julij) in veliko zabavo na placu v Vrbi 
(2. september). Vabljeni v našo družbo.

besedilO in fOtO: MOtO klUb rOkOVnjači

Danes so torej vsi kandidati že gasilski pripravniki, ki so s pridoblje-
nim znanjem in spretnostmi usposobljeni za izvajanje preventivnih 
in manj zahtevnih operativnih nalog v njihovih gasilskih enotah. Ve-
seli nas, da je med mladimi, pa tudi med malo manj mladimi, še inte-
res za opravljanje te humane dejavnosti za pomoč človeku v nesreči. 
Veseli nas tudi, da je še interes za delo v gasilskih društvih oziroma 
da je še interes za opravljanje operativnih nalog znotraj njihovih ga-
silskih enot. Veseli nas torej, da smo bogatejši za 17 novih gasilskih 
pripravnikov, da na ta način skrbimo za pomlajevanje gasilskih enot.
Za vse nove gasilske pripravnike iz GZ Lukovica je bila 31. maja 2023 
v dvorani KD JK v Lukovici organizirana podelitev priznanj in činov. 
S to gesto smo se jim želeli oddolžiti za njihov prosti čas, ki so ga 
namenili za obiskovanje tečaja. Da je bilo slovesnejše, se je podeli-
tve poleg ostalih odgovornih za gasilstvo v občini Lukovica udeležila 
tudi županja Občine Lukovica. Gasilskim pripravnikom je čestitala za 
njihovo odločitev, da vstopijo v operativne vrste, ter jim zaželela vse 
dobro na njihovi nadaljnji gasilski poti, z željo, da bi tudi oni v priho-
dnosti prevzemali odgovorne funkcije.
Vsem seveda čestitamo za opravljen tečaj in pridobljeno znanje. Za-
radi večjega povpraševanja v jesenskem času načrtujemo organiza-
cijo še enega tovrstnega tečaja, za tem pa še naslednji tečaj, Tečaj 
za operativnega gasilca. Upamo, da se bodo vsi novi ter tudi bodoči 

gasilski pripravniki omenjenega tečaja udeležili v čim večjem številu, 
šele takrat bodo namreč izpolnili pogoj za polnopraven vstop v ga-
silsko enoto za opravljanje večine operativnih nalog.

besedilO: gašper MaV, Vgč i., pOVeljnik gz lUkOVica; fOtO: gz lUkOVica

Skrbimo za podmladek v gasilskih enotah
V mesecu marcu letošnjega leta smo začeli z organizacijo in izvajanjem Tečaja za gasilca pripravnika. To je prvi tečaj na poti gasilca do 
enakopravne vključenosti v gasilsko enoto. Tečaj je časovno potekal dober mesec dni, s preverjanjem znanja je bil zaključen 11. aprila 
2023. Tudi tokrat smo želeli biti racionalni, zato smo določena prosta mesta odstopili kolegom iz sosednje doline. Tečaja so se tako 
udeležili kandidati gasilci iz GZ Lukovica in GZ Moravče. Skupno je tečaj obiskovalo 22 kandidatov, 17 iz GZ Lukovica in 5 iz GZ Moravče.

Podelitev priznanj in činov novim gasilcem pripravnikom v GZ Lukovica.
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Dedki in babice v Vrtcu Medo
V vabilu, ki so ga poslali vnuki in vnukinje ter osebje Vrtca Medo, je pisalo, da je prišel čas, da vrtec obiščeta babica in dedek. Zahvaljujoč 
veliki ljubezni do vnukov in vnukinj ter lepemu vremenu smo v torek, 23. maja 2023, v Vrtec Medo prišli v velikem številu.

Skupaj z otroki smo od pol desete ure dalje uživali v raznih igrah, še 
pred tem pa nam je lep dan poln užitkov zaželela pomočnica ravnate-
ljice Barbara Knap. Otroci so skupaj zapeli himno vrtca, nato pa se je za-
čelo rajanje, igranje in uživanje. Dedki in babice so skupaj z otroki hiteli 
od igre do igre in slednjih kar ni hotelo biti konca, saj so jim jih otroci 
želeli pokazati čim več. Tudi za šport je ostalo nekaj časa, predvsem za 
igre, ki zahtevajo spretnost, ravnotežje in nenazadnje dober spomin, 
kajti dedki in babice so že skoraj pozabili, kako se gre ristanc. Sicer so se 
lahko tudi skrivali, bili v hišici ali obiskali gledališče, saj so otroci pripra-
vili igrico. Da igral sploh ne omenjam, saj so bila vseskozi polna.
Sončno vreme ter dedki in babice, ki so bili polni moči, so bili povod za 
doživeto preživeto dopoldne v Vrtcu Medo. Ker je tekanje od igrala do 
igrala in igranje zelo naporno in ker se je bližal čas, ko dedki in babice 
običajno pijejo kavico, so bili postreženi tudi z odlično kavico. Ob kavici 
se prileže kakšen, ne prevelik, kos peciva in tudi to se je znašlo na mi-
zah, preden so odšli proti domu.
Kakšna solzica, ki je otrokom ob slovesu pritekla na lica, je bila hitro posu-
šena, saj je prišel čas malice. Kuhar za malico vedno pripravi kaj dobrega in 

Obisk Arboretuma Volčji Potok na PŠ Blagovica
V torek, 30. 5. 2023, se je celotna šola Blagovica odpravila na naravoslovni dan in hkrati zaključni izlet v Arboretum Volčji potok.

Volčji Potok je priljubljena turistična destinacija, ki se nahaja v bližini mesta 
Kamnik. Gre za čudovito dolino, ki jo prečka istoimenski potok, obdana pa 
je s slikovitimi gozdovi in hribi. Volčji Potok je znan po svojem botaničnem 
vrtu in arboretumu, ki velja za enega najlepših v Evropi. Je razgibano ob-
močje, ki se razteza na približno 85 hektarjih površine. Ustanovljen je bil 
leta 1952 in je bil prvotno namenjen raziskavam in ohranjanju rastlinskega 
sveta. Danes pa je odprt za javnost in predstavlja enega najlepših botanič-
nih vrtov v regiji. Arboretum je dom več kot 4000 različnim vrstam rastlin, 
med njimi pa najdemo tudi redke in ogrožene vrste. Obiskovalci se imajo 
priložnost sprehajati med urejenimi potmi, ki vodijo skozi različne temat-
ske vrtove, kot so vrtna roža, zelenjavni vrtovi, alpski vrt in številni drugi. Je 
pravi raj za ljubitelje narave, botanike in vrtnarjenja.
Ogledali smo si arboretum in uživali ob pogledih na čudovit park. Nav-
dušil nas je tudi ogromen cvetlični kuža Cvetko. Imeli smo tudi krajši 
pouk v naravi.
Pouk učencev v naravi je pomemben del šolskega programa, saj omo-
goča neposreden stik z naravo in praktično učenje izven učilnice. Ta 
oblika učenja ponuja številne prednosti in koristi v vseh starostnih sku-
pinah. Eden od glavnih ciljev takega pouka je spodbuditi ljubezen do 
narave in okolja ter ozaveščati o pomenu ohranjanja naravnih virov. 
Učenci imajo možnost opazovati in raziskovati živa bitja, rastline, eko-
sisteme ter se učiti o njihovem vplivu na naše življenje. To neposredno 
doživetje narave omogoča, da se povežejo z okoljem na globlji ravni in 
razvijejo občutek odgovornosti do ohranjanja naravne dediščine.
Pouk v naravi prav tako spodbuja različne aspekte učenja, kot so opa-
zovanje, raziskovanje, sodelovanje in reševanje problemov, ter telesno 
aktivnost in zdrav način življenja, samostojnost, kreativnost in timsko 
delo. Narava ponuja tudi bogat vir različnih predmetov in tematik, ki jih 
je mogoče vključiti v učni načrt.

Ob koncu ogleda smo se še posladkali s sladoledom in poigrali na ra-
znovrstnih igralih.

besedilO in fOtO: tina pergar

Zapis učenk in učencev 2. d:
"Najbolj nama je bilo všeč, ko smo lizali sladoled in ko smo hranili ribice. 
Všeč nama je bilo zato, ker smo spoznali veliko novega. Na igralih smo se 
zelo zabavali." 

lOti belle in tinkara zalaznik

"Všeč mi je bil Cvetko, ker je zelo velik, in tudi ribice in želva, ker so veliki. Tisa 
je imela rdeča semena. Videli smo divji kostanj, ki je večji od navadnega."

žana gOrišek

"V arboretumu imajo veliko dreves različnih vrst. Imajo tudi živali in zani-
mive reči. So tudi dinozavri in igrala. Najbolj mi je bilo všeč, ko sem lizal 
sladoled in sem se igral." 

izak jUVan

"Najbolj mi je bilo všeč, da smo se peljali z dvonadstropnim avtobusom in 
da smo jedli sladoled in bili na igralih. Da smo hranili ribice, mi je bilo tudi 
všeč. Bilo mi je tudi všeč, da smo se malo igrali in malo učili." 

nika jUdež

Najbolj mi je bilo všeč, ko smo šli v Volčji Potok in pojedli sladoled in ko smo 
se učili in igrali." 

kristina rOter

" V Volčjem Potoku mi je bilo všeč na igralih. Na igralih mi je bil všeč »zi-
plajn«. Všeč mi je bil tudi sladoled in ker smo tam videli tri zelo zelo velike 
pse. Všeč mi je bilo tudi, da smo se peljali z dvonadstropnim avtobusom."

brina aVbelj

" Nama je bilo všeč, ker smo se peljali z dvonadstropnim avtobusom. Videli 
smo tri zelo velike kužke. Videli smo dinozavra. Šli smo v labirint. Jedli smo zelo 
dober sladoled." 

rebeka fijaVž in kristina Medič

" Najboljše mi je bilo, ko smo se peljali z avtobusom v Volčji Potok. V Volčjem 
Potoku smo jedli sladoled. Tam smo hranili ribe. Izvedeli smo, da je tisa stru-
pena. Videli smo rože, drevesa in največjega cvetličnega psa v Sloveniji." 

gaber gal bOštele in nik zalaznik

po malici so lahko še obujali spomine na obisk dedkov in babic, dokler jih 
ni zamotila igra ali kaj drugega.

besedilO in fOtO: dragO jUteršek
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Jože Pavšič, tapetnik, igralec in pisec otroške knjige, v 
mladosti Rafolčan
Jože, ker sva bila v mladosti soseda, se bova kar tikala. Povej kaj o 
sebi in svojem bivanju pri rejnikih Martinčkovih v Rafolčah.
Rojen sem bil 22. februarja 1950. Z osmimi leti sem prišel s sestro Cvetko 
v Rafolče, prej sem bil eno leto pri teti, še prej pa od 4. do 7. leta pri Bre-
znikovi Lojzki iz Čepelj, ki je stanovala v Ljubljani in delala kot kuharica. 
Ona je bila najbolj prijazna in dobra rejnica, tako da si je le ona zaslu-
žila ime krušna mama, ker me ni nikoli tepla, kot so me drugje (pri teti 
in v Rafolčah). Takrat je bila pač taka vzgoja, predvsem s palico. Bila je 
vojaška vzgoja, mogoče pa bi se kdaj prej zlomil, če ne bi bilo tako. Pri 
Martinčku je bilo v redu, dali so mi hrano, obleko, vendar prave ljubezni 
nikoli ni bilo. Janez me je mlatil, včasih kar pol ure z okovanimi čevlji. Toni 
ga je nagovorila, on pa izvajal. Nekoč pa mi je Janez rekel, da je otroka 
tolč najhuje, ampak to mara delati, ker palca novo mašo poje … Rekel 
je, da se moram učiti, vendar ni upošteval, da sem se težko učil, pred-
vsem sem imel težave s koncentracijo. Poslali so me v zgornjo sobo na 
učenje, jaz pa sem samo gledal skozi okno, kako ste se zunaj igrali med 
dvema ognjema ali kaj drugega. Nisem smel poslušati radia niti gledati 
televizije, bili so preveč konzervativni. Jaz sem bil kar napreden, ker sem 
v šoli izdajal Rafolškega Pavliha, pri učitelju Bitencu sem hodil na pevske 
vaje, pel na proslavah, rad sem recitiral, kar je bil moj začetek gledališča, 
čeprav sem v domu Anice Černetove pri 4. letih igral v igri Volk in sedem 
kozličkov sedmega kozlička, tistega, ki se je skril v uro. Vsem rejnikom bi 
svetoval, da otrok brez staršev rabi tudi ljubezen in najboljši rejniki so 
tisti, ki imajo že svoje otroke in ne delajo razlik pri vzgoji.

Po končanem osnovnem šolanju na Ledini v Zgornji Šiški in na Brdu pri 
Lukovici sem se v Centru strokovnih šol v Ljubljani izučil za tapetnika in 
se zaposlil v zasebnem tapetniškem podjetju Mirka Demšarja, kjer sem 
pridobil bogate izkušnje. Od 1971 do 2008 sem bil zaposlen v tehničnih 
službah Mestnega gledališča ljubljanskega.

Kako pa je bilo z Rafolškim Pavlihom?
Ja, ti si bil moj sodelavec, Anton Baloh pa je bil ilustrator. Martinčkov 
Janez je hodil v Ljubljano in vedno je domov prinesel revijo Pavliha. 
Dobil sem idejo, da bi iz starih številk preplonkal vice in kar bi mi pri-
pravili še sošolci ter vse to objavil. Vzel sem liste iz zvezka, jih tudi malo 

pobarval. Tone mi je kaj narisal, bil je moj sošolec. Rafolškega Pavliha 
so zelo radi brali učitelji na Brdu in jaz sem se kar nehal učit. Četudi 
nisem nič znal, sem dobil pozitivno zaradi Pavliha. Začel sem ga izdajati 
v 6. razredu, ker sem zaostal, v 5. razredu sem bil še zelo dober. Izšlo je 
najbrž blizu 10 številk. Učitelji so se kar zmenili, da sem še premlad in v 
6. razredu sem cepnil, tako sem na Brdu končal 7 razredov. 9. leto sem 
se v 8. razred vpisal, vendar nisem nikoli več šel v šolo in tudi spričevala 
nisem dvignil, ker so mi dali cveke in sem si rekel, da naj jih kar obdržijo. 
V večerni šoli sem naredil še 8. razred in nato končal še 3-letno poklicno 
šolo za tapetnika. Včasih se vprašam, zakaj te učitelji zabijejo s slabi-
mi ocenami, čeprav si nadarjen. Z nedokončano OŠ sem uspel, da sem 
statiral v filmu Šanghaj in pil šampanjec s predsednikom dr. Danilom 
Turkom in še prejšnjim Milanom Kučanom. Razmišljal sem, kam vse se 
da priti s sedmimi razredi, vendar samo s trdim delom in nadarjenostjo.

Kako pa je potekalo tvoje udejstvovanje v gledališču?
Spomnim se, da sem že v osnovni šoli izdelal lutke in pripravil lutkovno 
predstavo preko žive meje za sosednje otroke in tudi pobral vstopnino, 
pa je tvoja mama to izvedela in zahtevala vrnitev denarja, tako da ni-
sem potem nič zaslužil ... 
Pri 17. letih sem bil v krizi in k sreči sem zašel v KUD France Prešern v 
Trnovem, kjer sem gledal opereto in se tam pridružil igralski skupini in 
pregnal samoto, ustvaril sem si družino in preživel 2 sezoni. Pohvaljen 
sem bil za vlogo trgovca Krnca, igral sem starčka pri svojih 20. letih, 
sedaj pa pri 70. letih igram otroka.
V Šentjakobskem gledališču sem prvič nastopil v sezoni 1970/1971 v 
predstavi Miklova Zala, avdicijo pa sem opravil kasneje. Za 40-letno de-
lovanje sem v Šentjakobskem gledališču v letu 2011 prejel šentjakobski 
prstan in postal častni član. Letos pa sem praznoval 1000. nastop in 
dobil posebno priznanje.
Gledališče je garanje, vsak večer dril, vaje … Najtežje pa je bilo najti 
parking.

Jože Pavšič z mandalama ob lastni hiši v Žlebeh pri Medvodah. (Foto: Viktor Jemec)

Priznanje za nastop v 1000. predstavi Šentjakobskega gledališča. (Arhiv Jožeta Pavšiča)
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Katera vloga ti je najbolj všeč?
Igral sem župnika, kjer sem oponašal Lojzeta Peterleta, lase sem imel 
na prečko, brado in očala, kot Peterle. Dobro sem oponašal njegov glas, 
govoril skozi nos in gledalci so se zelo zabavali. Kot župnik sem sveto-
val, kolikokrat morajo župljani seksati in da tega ne smejo izvajati pre-
večkrat, kar je bilo spet zelo smešno. To je bila vloga vikarja v komediji 
Petra Ustinova »Komaj do srednjih vej«.
Še bolj pa sem užival v vlogi kastriranega slepca in obenem še v vlogi 
Rambota v igri Obisk stare gospe, ki se vrne v svojo vas. Tu je bilo 10 
menjav vlog od varnostnika do starca. Stara gospa je dala zaradi laga-
nja na sodišču kastrirati in oslepiti mene in še enega starca. Oba sva se 
izgubila v mestu in vprašala sva policaja, kje je ta bogata gospa, pa pra-
vi, da je v hotelu in da naju lahko tja pelje. Zahvalil sem se mu s »hvala, 
gospod policaj«, ki takoj reče: »Kako pa veste, da sem policaj, ker ne 
vidite?« Odgovoril sem, da vsi policaji enako smrdijo.

Izdal si svojo prvo knjigo, povej, kako je prišlo do tega? 
V osnovni šoli, v sedmem razredu, sem napisal spis, ki je bil nagrajen 
kot najboljši v Domžalah. Takrat sem začel sanjati, da bi kdaj kasneje 
začel pisati. To bi rad naredil za mojo publiko, to so otroci in upokojenci, 
napisal bi tragično zgodbo iz mojega življenja, vendar na šaljiv način, 
da bi bila zabavna. Sem že poskušal večkrat, vendar sem jokal zraven, 
pa ni šlo, ker sem obujal spomine iz rejništva.

Tale zgodba o Močeradu Ferdinandu je popolnoma resnična, razen 
enega stavka, ko mi bivša žena reče: »Maš pa čudnega prijatelja, Jože, 
močerada«. Ta močerad je živel pod mojo garažo, tukajle, v sosednji ga-
raži, več let. To zgodbo sem nosil 20 let v sebi. Potem sem živel z mlajšo 
žensko 7 let. Med kovidom sem si rekel, da bom to zgodbo iz glave pre-
nesel v knjigo za mojih 5 vnučkov. Pri tem mi je pomagal pisatelj Sten 
Vilar, ki je pred naslovom na knjigi napisal: »Po pripovedi Jožeta Pavšiča 
napisal Sten Vilar«. Prepustil sem mu nekaj avtorstva, on pa je našel še 
ilustratorko Majo Pretnar. Na slikah sem jaz, ko božam močerada, seve-
da ne z roko, ker močerad ima na koži pekoče izločke in je strupen za 
oči, za kožo pa ne tako, zato sem to delal z dolgo travnato bilko. Potem 

je še slika ceste mimo hiše, kjer je bil močerad povožen. Sem mislil, da 
so povozili Ferdinanda, pa k sreči ni bil on in se je kasneje pojavil. Tu je 
še slika ceste skozi vas in kozolec, vidi se tudi našo cerkev sv. Marjete.

Potem pa se je spet pojavil močerad, pa ni bil Ferdinand, ampak ženska, 
pravijo, da je močerad dvospolnik in če mu odpovejo srce, jetra ali led-
vica, mu zrastejo nova. Naredil sem še nekaj fotografij močerada, pa jih 
pisatelj ni hotel dati med tekst.
Spremno besedo je napisala direktorica živalskega vrta, ki je rekla, da 
so ji šle kocine kar pokonci, ko je prvič brala to zgodbo.
V tej zgodbi sem hotel, da je poudarek, kako imam jaz rad ljudi, tudi 
vnučke, da spoštujem naravo, kako imam rad živali, ki mi delajo družbo. 
Med kovidom sem hotel odpreti mačjo menzo, vendar sem se zbal, kaj 
bo oblast rekla, ker nobeden maček ni bil cepljen proti kovidu, sem se 
malo hecal ... 

Kaj pa imaš v načrtu za prihodnost?
Napisano imam že novo knjigo z naslovom »Starec Joža in njegov Bo-
žič«, vendar še ni prišlo do odkupa. Napisal bi rad še biografijo s pou-
darkom na rejništvu, predvsem bi rad izrazil občutke, ki jih dobi človek 
v rejništvu, ko se počutiš kot revež, ko so te tepli, ko si moral lačen spat 
itd. Napisal bi to za vnučke, ko mene ne bo več, da bodo prebrali, da 
bi me življenje lahko kar dvakrat ubilo. Hočem biti umetnik in to svo-
boden umetnik. Nastopal pa bom tudi še v Šentjakobskem gledališču, 
kljub temu da že slabše slišim. Ob povečani osamljenosti in kriznih tre-
nutkih pa se ukvarjam z izdelavo mandal, za kar sem se usposobil tudi 
za delo v skupinah kot učitelj. Sprostim pa se tudi v vrtu ob hiši. Nikoli 
si nisem mislil, da bom kot učenec z nedokončano osnovno šolo in kot 
tapetnik dosegel 1000 gledaliških nastopov in da bom pisal knjige.

Jože, želimo ti še veliko umetniškega navdiha ob pisanju knjig, še 
veliko uspešnih igralskih nastopov ter sproščanja ob izdelavi lepih 
mandal. Bralci Rokovnjača pa preberite to drobno knjižico skupaj 
z vašimi otroki ali vnuki in še veliko drugih knjig v dolgem dopu-
stniškem poletju.

besedilO: ViktOr jeMec

Jože Pavšič v vlogi Fantka v igri ČAKANJE GODOTA Samuela Becketta, ki si jo lahko ogledate 22. 
junija. (Gledališki list Šentjakobskega gledališča)

Jožetova prva otroška knjiga, ki jo je izdal pri sedemdesetih.
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TROJANE – ATRANS, mogočna antična carinska postaja – 2. del
Obcestno naselje z razkošnimi, dobro grajenimi, večnadstropnimi hišami
Glede na Schmidove skice domnevamo, da je bil vhod v naselbino iz zahoda, nekje na današnjem parkirišču zahodno od Konjškove go-
stilne. Rimska cesta je bila (glede na opise) široka 6 m. Prerezala je antično postajo na dve polovici. Na severni so bile zgrajene mogočne, 
v velikem delu zidane in lesene stavbe. Različni avtorji omenjajo debele plasti žganine, zoglenelega žita, kar lahko povezujemo s skla-
dišči za carinsko robo in velikim (ali več) požarom. Po enem takih sta cesarja Mark Avrelij in Lucij Ver dala obnoviti pomembno uničeno 
stavbo (morda carino, svetišče ali kopališče?), na katero je bil vzidan cesarski napis. Lokacija napisa je znana iz leta 1874, najdena je bil 
na območju Stojca – Brvarjevih.

So pa ti prostori vsebovali tudi ogrevane sobe, verjetno je katera od 
stavb ali njen del služil kot taberna – gostilna in/ali pa prebivanju za-
poslenih.
Walter Schmid je opredelil objekt pod rimsko št. IV kot carinarnico – v 
njej so bile ogrevane sobane, tlakovni prostori z maltnimi estrihi, mar-
mornimi ploščami ali podesti iz peščenjaka (kot je zapisal v svoj dnev-
nik). Precejšnje število oltarjev iz Trojan, ki datirajo v čas druge polovice 
2. in v 3. stoletje, priča o tem, da je bilo tukaj vsaj eno, če ne več svetišč. 

Cesarski napis M. Avrelija in L. Vera. Lapidarij kamniškega muzeja. (Foto: Janja Železnikar) Ostanki velikega kurišča, ki so ga leta 1936 našli pri Brvarju. (Arhiv MMK)

Poskus rekonstrukcije antičnega Atransa. (Vsebina: Janja Železnikar; karta: Mateja Belak, ZRC SAZU, Inštitut za arheologijo)
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Posvečeni so bili različnim božanstvom, rimskim in orientalnim: Jupi-
tru, Marsu, Diani, Hekati, Atransu, Mitri in Noreji.
Ostanki velikega kurišča za talno ogrevanje pri Brvarju leta 1936 kažejo, 
da je bil nad njim večji, ogrevan prostor – verjetno kopališče (terme). 
Glede na močne temelje pa je bila stavba najmanj dvonadstropna. 
Proti vzhodu so se nizali domusi – hiše carinskih uslužbencev, kakšna 
gostilna s prenočišči za popotnike idr. Morda je ob glavni cesti stala ko-
lonada s kipi (najden komolec marmorne roke), v stene stavb pa so bili 
vzidani razni drugi kamniti spomeniki. Prenekatera hiša je imela stene 
poslikane s čudovitimi freskami, po tleh položen marmorni, tudi mo-
zaični tlak. Pri kopanju temeljev za nov hlev pri Brvarjevih je bil najden 
relief grifona. Grifoni v antiki varujejo zaklade in neprecenljivo premo-
ženje. Verjetno tudi ta nakazuje, da je bilo jedro in srce antičnega Atran-
sa z najpomembnejšimi objekti prav tukaj.

Cesta in pokopališče antičnih prebivalcev Atransa
Naselbinski plato carinske postaje Atrans je bil omejen s strmimi po-
bočji, ki padajo proti severu (potok Bolska) in jugu (Orehovica). Glavna 
– javna cesta (via publica) se je ohranila na dveh mestih na Trojanah in v 
Podzidu. Široka je bila 6 m. Pečnik je leta 1889 skiciral cesto skozi antič-
ni Atrans in po njem sta jo povzela Schmid in Šašel. Na vzhodnem delu 
naj bi šla za hišo Trojane 7, kjer je bil v šestdesetih letih še viden vsek 
domnevno rimske trase, najdenih je bilo tudi nekaj novcev. Najverje-
tnejši potek rimske ceste skozi Atrans je zarisan na spodnji sliki. Glavni 
krak te državne ceste (via publica) je zavil proti severu, proti Celeji – po 
strmem pobočju proti trasi “stare ceste” v dolini Bolske. Via vicinalis pa 
je šla verjetno s Trojanskega platoja naravnost proti vzhodu – proti da-
našnjemu zaselku V Zideh in naprej proti Zasavju.

Prihajajoče iz Emone na Atrans je nekje pred Učakom pozdravil kip jez-
deca na konju (domnevno kip Marka Avrelija). Leta 1846 naj bi kmetje v 
potoku Orehovica pod Učakom našli dele bronastega kipa ter jih stalili. 
Leta 1889 je deček Anton Medvešček našel spodnji del konjskega gob-
ca in del konjskega trebuha (prispelo v Deželni muzej). Kip je po stilu 
datiran v 2. stoletje.
Svoje umrle so antični Trojanci pokopavali izven naselbine. Jernej Peč-
nik (slovenski starinoslovec, ki je izkopaval na Kranjskem in Dolenj-
skem, med drugim tudi v Blagovici, Šentožboltu, Trojanah idr.) je na 
Konjškovih njivah našel nekaj rimskih grobov, Lojze Bolta (slovenski ar-
heolog, do leta 1983 zaposlen v Pokrajinskem muzeju Celje) pa na trasi 
“stare ceste” tri: enega v sarkofagu, dva pa v opečni grobni konstrukciji.

Kdo so bili prebivalci antičnih Trojan?
Njihova imena in funkcije spoznamo iz napisnih kamnov. Bili so carinski 
uradniki, nadzorniki, revizorji, pomočniki, zastopniki, pooblaščenci in 
oskrbniki. Vsakdo od njih je imel svojo vlogo. Eni so bili rimski državlja-
ni, uradniki nižjega ranga pa so bili suženjskega stanu ali osvobojenci. 
Revizorji so preverjali carinske deklaracije trgovcev, preiskovali blago 
in osebe; najvišji uradnik carinske postaje na Trojanah je bil prokurator, 
ki je nadziral delo na njej. Od sredine 2. stoletja naprej se na Trojanah 
omenja t. i. beneficiarna postaja, katere vodja je bil beneficiarij, ki so ga 
rekrutirali iz Druge italske legije. Beneficiariji so bili navadno legionarji 
– veterani, ki so jih poslali na postojanke ob glavnih cestah in mejah kot 
pomoč pri opravljanju upravnih, sodnih in vojaških dolžnosti. Navadno 
so delali v različnih vlogah, pojavljali pa so se kot častniki za aretacije, 
glasniki in na splošno skrbeli za obmejno obrambo.

besedilO: janja železnikar (MedObčinski MUzej kaMnik), dr. jUlijana VisOčnik 
(nadškOfijski arhiV ljUbljana)

Sarkofag je bil najden leta 1959 ob gradnji »stare ceste« čez Trojane, približno 250 m zahodno od hiše 
Trojane 19. (Foto: Miran Kambič. Arhiv MMK)

Oltar je postavil Fortunat, kontrolor (na trojanski carinski postaji), ki je bil suženj Gaja Antonija 
Rufa, Avgustovega prokuratorja. Posvečen je vzvišenemu bogu Atransu. Datacija: 2. polovica 2. 
stoletja. (Iz: J. Visočnik, The Roman inscriptions from Celeia and its ager, Celje, Ljubljana 2017, 
str. 418, št. 423)

Kamniška 19c, Domžale

NEPREMIČNINE
BCaktiv 

041 31 86 42

Kvaliteta ni naključje!

bogdan@bcaktiv.si 



Rokovnjač24 OGLASA

Prostoren prtljažnik (775 litrov)
Sistem kamer 360°
Navigacijski sistem NissanConnect in povezljive storitve 8LET 

*

JAMSTVA

Novi Nissan Townstar
Prostoren in praktičen za vsa družinska doživetja

Kombinirana poraba goriva: 6,8 l/100 km. Emisije CO2: 155 - 153 g/km. Emisijska stopnja: Euro6D Full. Emisije NOx: 0,0114 g/km. Emisije trdnih delcev: 0,00027 g/km. Št. delcev (x1011): 0,54. Ogljikov 
dioksid (CO2) je najpomembnejši toplogredni plin, ki povzroča globalno segrevanje. Emisije iz prometa onesnažujejo zrak in tako pomembno prispevajo k poslabšanju kakovosti zunanjega 
zraka. Prispevajo zlasti k čezmerno povišanim koncentracijam prizemnega ozona delcev PM10 in PM2,5 ter dušikovih oksidov.
*Podaljšano jamstvo 8 let vključuje 5 let jamstva oz. 160.000 skupno prevoženih kilometrov (3 leta tovarniške garancije in 2 leti podaljšanega jamstva Real Garant) in dodatna 3 leta podaljšanega jamstva Real 
Garant oz. 160.000 skupno prevoženih kilometrov, kar nastopi prej. Podaljšano jamstvo je storitev zavarovalnice Real Garant Versicherung AG in velja od izteka tovarniške garancije pod pogoji navedenimi v 
pogodbi o podaljšanem jamstvu in pogojih jamstva. Nissan si pridružuje pravico, da predčasno zaključi akcijo ali jo podaljša. Pridržujemo si pravico do napak. Slike so simbolne. Pooblaščeni uvoznik: GA Adriatic, 
d. o. o., Dunajska 22, 1001 Ljubljana. Več na nissan.si
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9. turnir Ciklusa turnirjev mladih 2022/2023 na OŠ JK Brdo
Šahovski mentor ter učitelj matematike in tehnike Sevludin Halilović se je z vodjem šahovskih turnirjev v osrednji Sloveniji in državnim 
šahovskim sodnikom Francem Poglajnom iz Šahovskega kluba Komenda dogovoril za še en turnir iz "Ciklusa turnirjev mladih".

Na OŠ Janka Kersnika Brdo je bil v petek, 19. 
maja 2023, izveden še 9. turnir. Na tekmova-
nje je prišlo 34 šahistk in šahistov, od tega jih 
je bilo v drugačni sestavi kot na prejšnjem 
turnirju iz naše šole 6. Igralo se je po švicar-
skem sistemu (zmagovalci med seboj in po-
raženci med seboj) s šahovskimi urami, tako 
da je imel vsak tekmovalec na razpolago 15 
minut.
Naš najboljši učenec je bil Nejc Teran, ki je 
osvojil 17. mesto s 3,5 točkami od sedmih. 
Šahistka Ajda Ručigaj je zasedla 28. mesto. 
Na turnirju je zmagal Leo Glavač, OŠ Rihar-
da Jakopiča, TAJFUN – ŠK Ljubljana, druga 
je bila Iva Kampuš, OŠ Janka Modra, ŠK Dol 
pri Ljubljani, in tretji Adam Mihič, OŠ Primož 
Trubar Velike Lašče, ŠD Kočevje.
Zahvaljujemo se vodstvu šole, ki je podprlo 
to tekmovanje in pokrilo stroške prijav naših 
učencev.
Šahovsko društvo Črni graben pa vabi učen-
ke in učence, šahiste ali bodoče šahiste, da 
se včlanijo v njihovo društvo in se tako lahko 
tudi brezplačno udeležijo Poletne šole šaha, 
ki bo potekala vse četrtke v juliju in avgustu, 
od 18. do 20. ure, v brunarici v Rafolčah. Več 
informacij dobite na GSM 040 556 200.

besedilO in fOtO: ViktOr jeMec Tibor Baraga, Nejc Teran, Jon Teran, Ajda Ručigaj, Johan Ručigaj in Domen Iglič (od leve proti desni).
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do –55%

Po sanjsko kuhinjo v Kamnik!

Ljubljanska 5d, 1241 Kamnik
wwww.dankuchenkamnik.si 051 649 833

Od strokovnega svetovanja do
sanjske kuhinje po vaši meri.  

Pooblaščeni servis 
Renault

tudi v 
Moravčah
 

Avtohiša KRULC
www.avtohisa-krulc.si 01 72-31-200

- Servis osebnih in gospodarskih vozil - Sklepanje zavarovanj
- Karoserijska in ličarska popravila

- Cenitve kasko škod
- Vulkanizerstvo in hotel pnevmatik

- Optične nastavitve podvozja
- Polnjenje in servis klimatskih naprav

- Ročna avtopralnica in poliranje 
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Uspešen nastop deklet OŠ Janka Kersnika na državnem pokalu 
v ritmični in estetski gimnastiki
Na državnem pokalu v ritmični in estetski gimnastiki, ki se je odvijal 20. maja 2023 v Dobrovi pri Polhovem Gradcu, so Osnovno šolo 
Janka Kersnika in Športni klub Bleščica zastopala dekleta, ki ta dva čudovita športa vadijo v Sončni dvorani na Brdu.

Tekmovanja se je udeležilo 13 deklet, razvrščenih v tri ekipe. Lili Lesko-
var, Ajda Dobravec, Eva Kuralt, Timeja Klinc in Brina Zupančič so tek-
movale v kategoriji deklice – obvezne sestave ter osvojile tretje mesto 
in bronasti pokal. Prav tako so bronasti pokal osvojile Marta Meden, 
Mija Karalič, Tjaša Kosec, Petra Vidergar, Maja Emeršič in Lara Štrubelj, 
in sicer v kategoriji mladinke – skupinske sestave.

Za pravo presenečenje in navdušenje pa sta poskrbeli Anja Jamšek in 
Ajda Kokalj, ki sta se tekmovanja udeležili prvič in v močni konkurenci 
kategorije mladinke – pari in trojice zmagali in osvojili zlati državni pokal.
Na vsa dekleta smo zelo ponosni, saj so njihovi uspehi plod vztrajne vadbe 
in predanosti športu, kateremu posvečajo velik del svojega prostega časa. 
Mlajša dekleta vadijo dvakrat tedensko po eno uro, starejša pa dvakrat te-
densko po dve uri. Skupno v občini Lukovica (poleg OŠ Janka Kersnika še 
v Vrtcu Medo ter na PŠ Blagovica) pod okriljem Športnega kluba Bleščica 

Skupina deklet z diplomami, medaljami in pokalom ter med nastopom.

Zlati Ajda Kokalj (stoje) in Anja Jamšek.

Nekaj misli o tekmovanju, ki jih želimo deliti z vami:
»Na tekmovanju je bilo zelo dobro. Imele smo malo treme, vendar je 
na tepihu hitro minila. V svojem nastopu smo zelo uživale in zelo smo 
bile vesele aplavza ob koncu. Osvojene medalje smo pospravile na 
posebno mesto.« – Brina, Lili, Timeja, Eva in Ajda

»Med pripravami na tekmovanje je bilo zelo napeto. Imeli sva veliko 
treme, vendar se je na koncu vse dobro izteklo. Na tekmovanju sva 
lahko pokazali, kaj sva vadili celo leto in najin trud je bil poplačan. Na 
začetku leta sploh nisva pričakovali, da bova že letos tekmovali, sedaj 
pa sva osvojili prvo mesto, kar je bilo za naju veliko presenečenje, ki 
naju je zelo razveselilo.« – Anja in Ajda

»Izredno vesela sem, da se je po dolgih dveh koronskih letih Bleščica 
v vsem svojem sijaju vrnila na Brdo. Dosežki na tem tekmovanju do-
kazujejo, da dekleta delajo s predanostjo in veseljem. Zahvaljujem se 
naši trenerki Mirjam za vso spodbudo med letom, dekletom pa želim, 
da s čim večjim veseljem odidejo na zaslužene počitnice.« – mama 
ene od tekmovalk

»Zanimivo je bilo spremljati nastope različnih skupin ritmične in 
estetske gimnastike. Z našim nastopom in uvrstitvijo sem bila zado-
voljna, zelo smo napredovale od lani, ko smo tekmovale v kategoriji 
kadetinj.« – Maja

»Pred nastopom sem bila zaskrbljena, kako bomo izvedle vajo, po 
nastopu pa sem bila zelo zadovoljna in vesela bronastega pokala in 
medalje.« – Mija

»Všeč mi je, da lahko na tekmovanju pred občinstvom pokažem svoje 
znanje. Spodbuda s tribun mi je dala dodatno energijo, da sem lahko 
tekmovalno vajo izvedla po svojih najboljših močeh«. – Marta

»Med ogledom tekmovanja sem dobila veliko novih idej za nove ele-
mente, ki bi se jih lahko naučila. Moja motivacija za vadbo je sedaj še 
večja.« – Petra

»Vesela sem bila, da smo osvojile tretje mesto. Želim si, da bi bile na-
slednje leto prve.« – Tjaša

v letošnjem šolskem letu 
ritmično gimnastiko vadi 
60 deklet.
Zahvaljujemo se trenerki 
ŠK Bleščica Mirjam Lamut 
za zavzeto in uspešno 
delo. V prihodnosti pa 
naj se zagotovi še boljše 
pogoje za vadbo in tako 
plesalkam omogoči, da 
uspešno razvijajo svoje 
potenciale.
Vabljeni na nastop deklet 
na Brdo, v torek, 20. junija 
2023, ob 17:30, v Sončni 
dvorani. Prav tako pa va-
bimo vsa dekleta, ki jih 
zanima ritmična gimna-
stika, da se nam septem-
bra pridružijo na vadbi!

besedilO: MirjaM laMUt in Vik-
tOr jeMec; fOtO: andrej laMUt
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Bodi zdrava, domovina!
Ob našem skupnem prihajajočem prazniku, dvaintridesetem 
rojstnem dnevu naše Slovenije – dnevu državnosti, vam iskreno 
čestitamo, spoštovane občanke in spoštovani občani.
Želimo vam ponosno in doživeto praznovanje praznika rojstva 
naše države.

Obenem pa čestitamo vsem šolarkam, šolarjem ter učiteljicam 
in učiteljem za zaključeno šolsko leto. Naj bodo vaše zaslužene 
počitnice brezskrbne, vesele in polne lepih poletnih doživetij.

lista Mateja kOtnika

Natečaj za bučo velikanko
Turistično društvo Gradišče obvešča vse občane, da bo v mesecu 
oktobru izvedlo natečaj za bučo velikanko. To prvo obvestilo je 
namenjeno vsem ljubiteljskim in profesionalnim gojiteljem buč 
ter tudi vsem drugim, ki bodo to v tem letu še postali. Podrobnosti 
natečaja bodo objavljene v septembrski številki glasila Rokovnjač.

besedilO: andrej OVca V iMenU UO td gradišče

Moto klub 
Rokovnjači
vabi na
nočno vožnjo:
sreda, 12. julij, ob 19:30,
Stari trg, Lukovica.

Zdravstveni program Nove Slovenije – krščanskih demokratov, 
sprejet marca letos, ponuja realne in sprejemljive rešitve. Že dolgo 
namreč vemo, da zasebni zdravniki in zasebni zdravniki s koncesijo 
rešujejo državno zdravstvo, ki tudi zaradi nesposobne politike kle-
ca pod težo napačnih odločitev. Sedanja vlada se je nakopičenih 
problemov, ki so tudi posledica epidemije kovida, lotila na povsem 
napačnem koncu; v postopku sprejemanja so trije predlogi zako-
nov: eden se ukvarja z digitalizacijo, drugi z drugačnim upravlja-
njem ZZZS-ja in tretji z dopolnilnim zdravstvenim zavarovanjem. 
Nobeden od teh ne bo kratkoročno rešil čakalnih vrst.
NSi predlaga, da se na področjih, kjer so čakalne dobe nedopustno 
dolge, lahko vključijo tudi zasebniki. Pogoj je, da imajo licenco 
zdravniške zbornice, storitve pa so plačane pod istimi plačnimi po-
goji kot v državnih zdravstvenih zavodih. Le če bomo uporabili vse 
zmogljivosti in vire, ki jih ima Slovenija na razpolago, bomo v zelo 

kratkem času zmanjšali zaostanke in dolge vrste čakajočih. Zaseb-
niki, ki se jih ta vlada tako boji, se bodo v skladu z našim predlogom 
lahko vključili le v primerih, ko so čakalne dobe nedopustno dolge.
Zdravniki specialisti in družinski zdravniki odhajajo iz državnega 
zdravstva. Množično. Kljub temu vlada vztrajno tišči glavo v pesek 
in se spreneveda. Vemo, da je predvsem za Levico predlog NSi ne-
sprejemljiv, pa čeprav sami pogosto obiskujejo zasebnike in tako 
po krajši poti pridejo do nujne zdravstvene storitve.
Glede na pretekle izkušnje je seveda malo upanja, da bomo s pre-
dlogom uspeli. Morda pa.

OO nsi lUkOVica

NSi vložila predlog novele Zakona o zdravstvenem varstvu 
in zdravstvenem zavarovanju
Podatki o poraznem stanju našega zdravstvenega sistema, posebno o nerazumnih čakalnih vrstah, so na dlani: po podatkih NIJZ 
z dne 29. maja kar 141.000 pacientov (to je polovica pacientov v Sloveniji) na zdravnika čaka nedopustno dolgo. Posledica tega 
je med drugim tudi dejstvo, da je država v letu 2022 za bolniško odsotnost zaposlenih namenila rekordnih 700 mio evrov.
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Pohod ob reki, ki povezuje: 
še več pestrega dogajanja!
V soboto, 17. junija, bo ekipa revije Modre novice v sodelo-
vanju z Zavodom za turizem in šport Kamnik ter Zavodom za 
šport in rekreacijo Domžale s pohodom ob Kamniški Bistrici 
že sedmič povezala Kamničane, Domžalčane in okoličane.

Letošnji pohod ob reki Kamniški Bistrici od Kamnika do Domžal 
oz. obratno prinaša nekaj novosti. Med najbolj pomembnimi je 
sprememba dolžine trase, ki bo sedaj potekala od Slovenia Eco 
Resorta v Godiču (Kamnik) do Parka Martina Krpana v Domžalah 
in bo po novem dolga približno 18 kilometrov. V Parku Martina 
Krpana bo pohodnike pričakala pestra kulinarična ponudba. Do-
bre hrane in pijače ne bo manjkalo niti v Slovenia Eco Resortu, 
na obeh lokacijah pa bo poskrbljeno tudi za nekaj glasbe in za-
bavo. Na željo številnih pohodnikov bodo na letošnjem Pohodu 
ob reki, ki povezuje, na voljo uradne majice pohoda.
Na 18-kilometrski trasi se bodo pohodniki lahko ustavili na več 
postojankah, na katerih bodo dobili žige, prav tako bo poskrblje-
no za prijetno druženje in zabaven program: na postojankah se 
bodo udeleženci lahko osvežili in okrepčali, zabavali ter se se-
znanili s koristnimi informacijami. Pohodniki lahko prehodijo le 
del poti, ki je primerna za vse starosti in stopnje pripravljenosti 
(tudi za otroke); tisti, ki bodo prehodili celotno traso in zbrali vse 
žige, bodo nagrajeni s simboličnimi darili.
»Pohod ob reki, ki povezuje, je postal tradicionalen. Letos pripra-
vljamo še več pestrega dogajanja ob poti, razširili smo ponudbo na 
obeh začetnih oz. končnih točkah, tako da upamo na čim več zado-
voljnih pohodnikov, ki bodo razširili pozitivno sporočilo: družimo in 
povezujmo se,« o prihajajočem Pohodu ob reki, ki povezuje, pravi 
Samo Skvarča, vodja Pohoda ob reki, ki povezuje, v IR IMAGE d.o.o., 
podjetju, ki je lastnik in ustanovitelj revije Modre novice.
Vse aktualne informacije o Pohodu ob reki, ki povezuje, so na vo-
ljo na spletni strani https://www.pohodobreki.si/ ali FB profilu @
pohod ob reki.

besedilO: Miha Ulčar; fOtO: daša kankaraš

Poletna šola šaha med 
počitnicami v brunarici Rafolče
Šahovsko društvo Črni graben vabi učenke, učence, dijakinje 
in dijake ter študentke in študente na brezplačno Poletno ša-
hovsko šolo, ki bo potekala vsak četrtek v juliju in avgustu, od 
18.00 do 20.00, v brunarici v Rafolčah. Informacije na GSM: 040 
556 200.

šah zdrUžUje.

Pomlad je na naš vrt prišla in čakala je, da prideš ti.
In sedla je na rožna tla in jokala, ker te ni.

A v naših srcih za vedno ostal boš ti.

ZAHVALA

Svojo življenjsko pot je v 77. letu starosti sklenil naš dragi stric

FRANCI PAVKOVIČ
iz Gradišča pri Lukovici.

Iskrena hvala vsem sovaščanom, sorodnikom, prijateljem in 
znancem za izrečena sožalja, za podarjene sveče, darovane 

svete maše in vsestransko pomoč. Še posebej se želimo zahvaliti 
sovaščanom, sosedom za vse zbrane darove ter podporo v težkih 

trenutkih. Zahvaljujemo se g. župniku Bernardu Rožmanu za mašo 
in lep pogrebni obred, pevcem, ki so prelepo zapeli, cvetličarni 
v Lukovici in pogrebni službi. Hvala g. Marku Cerarju za izjemno 

lep in s srcem podan govor v cerkvi. Hvala tudi vsem, ki ste se mu 
poklonili v cerkvi na Gradišču in ga spremili na njegovi zadnji poti.

Nečak Emil z ženo Lidijo, hčerko Evo in sinom Lanom
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renault.si

 NOVI
RENAULT AUSTRAL 

*V obdobju 2 let od nakupa vozila velja tovarniška garancija. Po preteku tovarniške garancije sledi 3 leta podaljšanega jamstva Renault oz. 100.000 km, kar koli se zgodi prej, ter nato 
dodatna 3 leta podaljšanega jamstva Real Garant oziroma 150.000 km, kar koli se zgodi prej. Kupec prejme dodatna 3 leta podaljšanega jamstva Real Garant samo ob nakupu 
vozila z Renault Financial Services. **Mesečni obrok velja za model Renault Austral equilibre mild hybrid 140 in začetno ceno 27.900 €. Navedena začetna cena je priporočena 
maloprodajna cena (MPC) in je neobvezujoča ter že vključuje 22-odstotni DDV in DMV. Informativni izračun mesečnega obroka je narejen na dan 1. 4. 2023 za skupni znesek kredita 
v višini 4.621,37 €, za dobo odplačila 48 mesecev in upošteva nespremenljivo obrestno mero 6,49 % in polog v višini 8.407,93 €. EOM je 7,52 %  in se lahko spremeni, če se spremeni 
katerikoli element v izračunu. Kreditojemalec vrne kredit v 48 mesečnih obrokih v višini 190 € in z zadnjim povišanim obrokom v višini 14.870,70 €. Skupna finančna obveznost, ki 
jo mora odplačati kreditojemalec, brez vštetega vplačanega pologa, znaša 24.465,44 €, od tega znašata zavarovalna premija 225,74 € in strošek odobritve kredita 249,00 €. 
Fleksi akcija je pogojena s sklenitvijo obveznega in osnovnega kasko zavarovanja vozila za celotno dobo financiranja pri eni izmed slovenskih zavarovalnic. Kupec lahko ob 
koncu financiranja izkoristi možnost prodaje vozila koncesionarju, ki mu je prodal vozilo, po vnaprej določenih pogojih. Ponudba velja ob nakupu vozila z Renault Financial 
Services. Poraba pri mešanem ciklu: 4,6-6,6 l/100 km. Emisije CO2: 104-149 g/km. Emisijska stopnja: EURO6DFULL. Emisija NOx: 0,0184-0,0495 g/km. Vrednosti meritev 
porabe in emisij ustrezajo standardu meritev WLTP. Ogljikov dioksid (CO2) je najpomembnejši toplogredni plin, ki povzroča globalno segrevanje. Emisije onesnaževal 
zunanjega zraka iz prometa pomembno prispevajo k poslabšanju kakovosti zunanjega zraka. Prispevajo zlasti k čezmerno povišanim koncentracijam prizemnega 
ozona, delcev PM10 in PM2,5 ter dušikovih oksidov. Pridržujemo si pravico do napak. Več informacij o ponudbi, nakupu in pogojih nakupa je na voljo na renault.si. Slika je 
simbolična. GA Adriatic d. o. o., Dunajska 22, 1000 Ljubljana.

Renault priporoča

8 let jamstva*

že za 190 €/mesec**

Avtohiša Malgaj d.o.o.
Tržaška cesta 108, 1000 Ljubljana 01/200 05 50 | www.avtohisamalgaj.si

Avtohiša Malgaj, d.o.o., 
Tržaška cesta 108, 1000 Ljubljana
Prodaja rabljenih vozil: 01/ 20 00 560,  
e-mail: info@malgaj.com

BMW serija 2 Cabrio: 218i Luxury Line - avt, navi, 
full led, gr. sedežev, Harman KARDON – 1499 ccm, 100 
kW (136 KM) – L. 2018/08 – samo 66.843 km – 1. lastnik, 
ohranjeno, redno servisirano vozilo z znano zgodovino. 
Full led žarometi, harman/kardon ozvočenje, dvopodroč-
na avtomatska klima, samodejno upravljanje dolgih luči, 
original alu platišča, tempomat, el. odpiranje prtljažnika, 
sport usnjeni sedeži, navigacija, bralnik prometnih znakov, 
meglenke, bluetooth, usb, potovalni računalnik, sredinski 
naslon za roko, usnjen multifunkcijski volan, … Možnost 
financiranja brez pologa kredit/leasing.
Akcijska cena: 24.988,00 €

Akcija

Renault Megane Berline dCi 115 LINE ASSIST 
NAVI 2XPDC – 1461 ccm, 85 kW (116 km), 03/2019 – 
92.113 Km, 1.Lastnik . Ohranjeno in redno servisirano vozilo. 
Navigacija, parkirni senzorji spredaj in zadaj,bluetooth, usb, 
usnjen multinfunkcijski volan, avtomatska klimatska napra-
va, prednje dnevne led luči, keyless go, tempomat, sredinski 
naslon za roko, … Financiranje preko banke rci – kredit/leasing 
od 2 – 7 let. Možno tudi brez pologa od 2 do 7 let.
Akcijska cena: 14.480,00 €

BMW serija 2 Active Tourer: 218d Luxury Line 
FULL LED, KAMERA, NAVI, USNJE, EL. PRTLAŽ-
NIK, 1995 ccm, 110 kw (150 km), (automatik). l. 2017/04 
– prevoženih samo 63.656 km. odlično ohranjeno atraktivno 
vozilo z znano zgodovino in od 1. lastnika. usnjeni sedeži, full 
led žarometi, navigacija, vzratna kamera, električna prtljažna 
vrata, parkirni senzorji spredaj in zadaj, dvopodročna avto-
matska klima, meglenke spredaj in zadaj, usb, bluetooth), … 
možnost financiranja brez pologa kredit/leasing. 
Akcijska cena: 19.390,00 €

PRODAJA RABLJENIH VOZIL

ODKUP VOZIL ZA GOTOVINO!ODKUP VOZIL ZA GOTOVINO!
www.avtohisamalgaj.si

Akcija Akcija



Rokovnjač30 KRIŽANKA

ROKOVNJAČEVA NAGRADNA
KRIŽANKA
Uredništvo Rokovnjača
Občina Lukovica, Stari trg 1, 1225 Lukovica

JUVI Domžale d.o.o. 
Podjetje JUVI Domžale d.o.o. bo trem izžrebanim nagrajencem 
podarilo naslednje nagrade: 1. nagrada: izdelki za čiščenje in nego 
motornih vozil, 2. nagrada: komplet JUVI tehničnih sprejev za servi-
siranje in vzdrževanje, 3. nagrada: avtošampon in JUVI čistilo zavor.
Nagrado bodo prejeli trije prejemniki, ki jih bomo izžrebali med 
vsemi prispelimi in pravilno izpolnjenimi križankami. Izpolnje-
ne križanke (samo posredovanje gesla ni dovolj!) nam lahko po-
šljete do petka, 30. junija 2023, na naslov: Uredništvo Rokovnjača, 
Stari trg 1, 1225 Lukovica, ali skenirane na elektronski naslov: ro-
kovnjac@lukovica.si. Poleg ne pozabite pripisati svojih podatkov 
(ime in priimek ter naslov).

Nagradna križanka številke 4/2023
Geslo nagradne križanke: PRIKOLICE DOVŽAN TRŽIČ

Nagrade podjetja Dovžan d.o.o. prejmejo: Olga Razpotnik (1. na-
grada: 10% popusta na redno ceno prikolice TPV), Janez Petrič (2. 
nagrada: podložno kolo z objemko, + kapa Böckmann), Karmen 
Sovič (3. nagrada: 5 litrov olja za verige za motorno žago EUROL), 
Miro Urbanc (4. nagrada: majica TPV).

Za prevzem nagrade se prejemniki obrnejo na Podjetje Dovžan, 
trgovina na debelo in na drobno, d.o.o., Podljubelj 272, 4290 Tr-
žič. Nagrajenci se morajo ob prevzemu nagrade izkazati z osebnim 
dokumentom.
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www.pohodobreki.si

Slovenia Eco Resort
KAMNIK

Park Martina Krpana
DOMŽALE

17. JUNIJ
od 7. do 14. ure

Glavni 
pokrovitelj 
dogodkov  
Modrih novic 
2023

Brezplačna 
udeležba!

18 km
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Svežina je naša kakovost.

Ena od naših posebnosti za zagotavljanje svežine je tudi ta, da sadja in zelenjave 

ne skladiščimo. Morda je pred zaprtjem trgovin izbor včasih res že omejen, toda 

imamo posledično manj zavržene hrane in več prostora na policah, kjer vas že 

naslednje jutro pričakajo povsem sveži pridelki. In to vsak dan znova.
Svežina. Na prvi pogled.
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